
 

ACTA 

Expedient núm.: Òrgan col·legiat: 

PLN/2020/5 El ple 

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ 

Tipus de convocatòria Ordinària

Data 25 / de juny / 2020 

Durada Des de les 18:06 fins a les 20:05 hores 

Lloc Sala de Plens 

Presidida per Eva María Menor Cantador 

Secretari Xavier Ortega Codines 

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ 

Nom i Cognoms Assisteix

Amalia Frutos López SÍ

Ana María Luque Martos SÍ

Antonio García Barba SÍ

Antonio Rodriguez Yañez SÍ

Encarnación Rodrigo Morales SÍ

Eva María Menor Cantador SÍ

Iván Sanz Pérez SÍ

Josep Martínez Valencia SÍ

José Manuel López Deiros SÍ

Juan José Barcala Bugallo SÍ

Maria José Granados Martínez SÍ

Maria Pilar Paz Sierra SÍ

María José Infante Guadamuro SÍ
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Miriam Escalona Castilla  (Interventora) SÍ

4
4
Montserrat Jiménez Molina SÍ

7
7
Nerea García Guerrero SÍ

3
4
Rafael Moya Camarón SÍ

3
4
Roberto Castillo Ureña SÍ

La senyora alcaldessa diu:  «Antes  de empezar  con el  orden del  día,  querríamos leer  una 
declaración institucional consensuada en Junta de Portavoces por todos los grupos municipales 
en conmemoración del Dia Internacional del Orgullo LGTBI.
El dia del orgullo lesbià, gai, trans, bisexual, intersexual es commemoren els fets del 28 de juny  
de  1969  a  la  ciutat  de  Nova  York,  la  coneguda  revolta  Stonewall,  on  es  va  denunciar  
públicament per primera vegada la vulneració dels drets i  la repressió social que patien les 
persones LGTBI. Aquests disturbis i manifestacions als carrers de la ciutat, van propiciar que 
s’escollís  aquell  dia  per  commemorar,  reivindicar  i  reconèixer  la  igualtat  i  la  dignitat  del 
col·lectiu. Després de mig segle d’aquesta fita que va marcar la direcció de la història, tot i els  
avenços en quant a la igualtat formal de la diversitat sexual i de gènere en alguns països del  
món, els drets reals i les garanties per cobrir les necessitats específiques del col·lectiu LGTBI, 
no  estan encara  assegurades  ni  tampoc sembla que  s’hagin  arrelat  a  la  conciència  de la 
majoria social.  Les persones LGTBI també s’han vist  afectades per  la situació excepcional  
provocada per la pandèmia de la COVID-19. El confinament, ha fet aflorar situacions de rebuig 
intrafamiliar, d’increment d’angoixa i de soletat entre d’altres. No es pot deixar de banda, que en 
moments de crisi, malauradament, les persones del col·lectiu es situen en un punt de partida de 
desequitat. Així, en una situació com l’actual, és més important que mai vetllar per l’equitat 
social i pel respecte a la diversitat sexual i de gènere per corregir discriminacions derivades de 
la lògica heteropatriarcal, perquè volem que el col·lectiu LGTBIQ+ visqui lliure de LGTBIfòbies i  
gaudeixi  avui  i  sempre  de  la  seva  dignitat  humana  i  de  la  llibertat  per  estimar,  sentir  i  
expressar-se com desitgi, no només a la nostra ciutat, sinó que necessitem del seu avanç en 
garantia de drets humans en tot el món. Malgrat que la legislació en l’àmbit internacional ha 
avançat en el reconeixement de drets, 76 estats del món encara prohibeixen, persegueixen i 
penalitzen les persones del col·lectiu LGTBI i en alguns casos amb la pena de mort. La pressió, 
les amenaces, l’assetjament que pateix el col·lectiu ens obliga a reivindicar i a apel·lar els drets 
humans  cada vegada  més.  La  legislació  avança  i  la  societat  també,  però  segueix  havent 
intolerància  contra  aquelles persones que en fan de l’amor i  la  diversitat  una bandera.  Se 
segueix odiant,  discriminant, matant, i  fins i  tot  normalitzant  que hi  hagin persones que els 
trenquin  la  vida  per  la  seva  orientació  sexual  i  identitat  de  gènere.  Lamentem  tota  la 
discriminació que es pateix fins el punt de perdre la vida com és el cas recent de l’activista  
(..........), que va haver d’exiliar-se per onejar una bandera de l’arc de Sant Martí en un concert.  
Afortunadament  va  poder  sortir  per  amenaces  contra  la  seva  vida  del  seu  país,  però 
malauradament aquesta setmana ens va deixar, no es va recuperar anímicament. En relació a 
l’Ajuntament  de  Badia  del  Vallès,  i  dintre  de  les  seves  competències  que  ens  atorga 
l’ordenament  jurídic,  hem de garantir  els  drets  de lesbianes,  gais,  bisexuals,  transgèneres 
intersexuals i erradicar l’homofòbia, la bifòbia, la transfòbia i treballar per assolir la integració i  
acceptació de les múltiples formes de vida d’estimar i de ser. Hem de continuar dissenyant 
polítiques per la diversitat sexual i de gènere amb l’objectiu de transformar els drets formals del  
col·lectiu  en  realitats  viscudes,  visibles  i  acceptades  socialment,  apropant-nos  a  les  seves 
potencialitats i a les seves necessitats amb pro de millorar les seves condicions de vida, perquè 
assolir i integrar la diversitat sexual de gènere a la població, és sinònim d’obertura i progrés per  
a tota la societat, ja que els valors de la igualtat i la equitat social, son un indicador de salut a  
les societats democràtiques. Des de Badia del Vallès volem seguir avançant per ser un municipi 
lliure i divers, respectuós i obert davant la diversitat de les persones, maneres de ser, viure i 
estimar, cap a la integració dels valors de la igualtat i la no discriminació. Aquest 28 de juny i 
cada dia, aquesta institució es referma un cop més en el seu suport a la diversitat sexual i de 
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gènere des de la (........) del seu orgull de ser i de mostrar-se al món tal com son».

Una  vegada verificada  pel  Secretari  la  constitució  vàlida  de  l’òrgan,  la  Presidenta  obre  la 
sessió, procedint a la deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre del dia

A) PART RESOLUTIVA 

 

Aprovació de l'acta de la sessió anterior

Favorable Tipus de votació: Assentiment

La Corporació aprova l'esborrany de l'acta de la sessió ordinària del ple municipal del dia 27 de maig 
de 2020 sense necessitat de lectura, atès que tots els membres del consistori disposaven del text.
 

Adhesió a la “Red de entidades locales para desarrollar los ODS de la Agenda 2030” (expedient 
núm. 2007/2020)

Favorable Tipus de votació: Unanimitat

El Secretari llegeix l’acord.

Seguidament,  la  senyora  alcaldessa  dóna  la  paraula  al  senyor  Rafael  Moya,  qui  diu:  «Gracias 
alcaldesa. Traemos hoy a aprobación la adhesión a la Red de entidades locales, para desarrollar los 
objetivos  de  desarrollo  sostenible  de  la  agenda  2030.  La  red  será  el  instrumento  que  ofrecerá 
herramientas  a  los  gobiernos  locales,  para  que  alcancen  sus  objetivos,  de  acuerdo  con  la 
implementación de la agenda 2030 en España, y además ofrecerá a los gobiernos locales, pautas,  
información y propuestas de actuación para hacer frente a la crisis provocada por el Covid-19, teniendo 
muy presente una de las principales premisas de la agenda, no dejar a nadie atrás. Cuál son los  
objetivos de la red? Por una parte, promover el conocimiento, sensibilización e implementación de los 
objetivos de desarrollo sostenible de la agenda 2030 en las entidades locales españolas, mediante el 
fortalecimiento institucional y la implicación de los diferentes agentes locales; fortalecer y legitimar el  
papel estratégico que juegan las autoridades locales en el desarrollo de la agenda 2030 en España, de  
cara a conseguir la mejor incidencia política, promoviendo el trabajo en red y la búsqueda de alianzas 
que  impulsen  políticas  de  cohesión  a  nivel  local  y  una  adecuada  articulación  multinivel,  central, 
autonómica y local y multiactor, para la construcción e implementación de la agenda 2030 a nivel local; 
actuar como foro de intercambio y experiencia entre los gobiernos locales que integran la red; ofrecer  
servicios  de  asesoramiento  y  asistencia  para  sus  miembros,  formación  de  técnicos  y  la  mutua 
cooperación entre  las  autoridades  de las  entidades  locales  en  la  localización de los  objetivos  de 
desarrollo  sostenible  de la  agenda 2030 en España;  trabajar  con los  gobiernos  locales  líneas  de 
actuación  concretas  tras  la  crisis  provocada  por  el  Covid-19  para  dar  una  respuesta  de  territorio 
alineada con la agenda 2030. Con esta aprobación, nos comprometemos también a trabajar en la 
aprobación de un plan de actuación o estrategia local, en la que se elabore un análisis de la situación y  
un plan de localización e implementación de los objetivos de desarrollo sostenible de la agenda 2030; 
cumplir  con  las  obligaciones  y  ejercer  los  derechos  que  se  establecerán  en  las  normas  de 
funcionamiento de la red, que se aprobarán en la asamblea constitutiva prevista para este mes de julio; 
facultar a nuestra alcaldesa para suscribir y firmar los documentos necesarios para la adhesión a la 
red. Permitidme que enumere los 17 objetivos estratégicos que forman la agenda 2030: 1. Poner fin a 
la  pobreza  en  todas  sus  formas  en  todo  el  mundo.  2.  Poner  fin  al  hambre,  lograr  la  seguridad 
alimentaria y mejorar la nutrición y promover la agricultura sostenible. 3. Garantizar una vida sana y  
promover el bienestar de todos a todas las edades. 4. Garantizar una educación inclusiva y equitativa  
de calidad y promover oportunidades de aprendizaje permanente para todos. 5. Lograr la igualdad de 
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género y  empoderar  a  todas  las  mujeres  y  las  niñas.  6.  Garantizar  la  disponibilidad  y  la  gestión  
sostenible del agua y el saneamiento para todos. 7. Garantizar el acceso a una energía asequible, 
segura, sostenible y moderna para todos. 8. Promover el crecimiento económico sostenido, inclusivo y  
sostenible, el pleno empleo y productivo y el trabajo decente para todos. 9. Construir infraestructuras 
resilentes, promover la industrialización inclusiva y sostenible y fomentar la innovación. 10. Reducir la  
desigualdad en los países y entre ellos. 11. Lograr que las ciudades y los asentamientos humanos 
sean  inclusivos,  seguros,  resilientes  y  sostenibles.  12.  Garantizar  modalidades  de  consumo  y 
producción sostenible. 13. Adoptar medidas urgentes para combatir el cambio climático y sus efectos.  
14.  Conservar  y  utilizar  sosteniblemente  los  océanos,  los  mares  y  los  recursos  marinos  para  el 
desarrollo  sostenible.  15.  Gestionar  sosteniblemente  los  bosques,  luchar  contra  la  desertificación, 
detener e invertir la degradación de las tierras y detener la pérdida de biodiversidad. 16. Promover 
sociedades pacíficas e inclusivas para el  desarrollo sostenible, facilitar el  acceso a la justicia para 
todos y construir  a  todos  los niveles instituciones  eficaces  e inclusivas que rindan cuentas.  Y por  
último,  fortalecer  los  medios  de implementación  y  revitalizar  la  alianza  mundial  para  el  desarrollo 
sostenible. Que tengamos siempre presentes estos objetivos, a la hora de diseñar e implementar las 
políticas públicas. Muchas gracias”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Amalia Frutos, qui diu: “Gracias señora alcaldesa. 
Como no podía ser de otra manera, nosotros estamos totalmente a favor de la agenda 2030. Lo que sí  
que  nos  hubiera  gustado  saber  qué  iba  a  costar  adherirnos  a  esta  red.  En  cuanto  tengáis  la 
información, nos la hacéis llegar. Gracias, votaremos a favor”.

La senyora alcaldessa dóna a continuació la paraula a la senyora Nerea García, qui  diu: “Gràcies 
alcaldessa. Bona tarda a tots i a totes. El grup municipal de Totes fem Badia, creiem que els objectius 
de l’agenda 2030 son necessaris per a millorar totes les ciutats. Com sempre, nosaltres apostem per al  
municipalisme  i  per  això  valorem  de  forma  molt  positiva  que  l’Ajuntament  de  Badia  del  Vallès 
s’adhereixi a la Xarxa d’entitats locals per a desenvolupar l’agenda 2030. L’agenda 2030 consta de 17 
objectius pel desenvolupament sostenible. Alguns son, com ja s’ha dit, posar fi a la pobresa, radicar la 
fam, millorar la salut  i  el  benestar,  garantir  una educació de qualitat,  la  igualtat  de gènere,  fer  ús  
d’energies no contaminants, la reducció de desigualtats i aconseguir ciutats i comunitats sostenibles 
entre molts d’altres. Per nosaltres els 17 objectius son essencials, tan a nivell de ciutat com a nivell  
global i per això votarem a favor. Moltes gràcies».

S’aprova per unanimitat el següent acord:

I. Identificació de l’expedient
Expedient número 2007/2020, relatiu a l’aprovació de l’adhesió a la “Red de entidades locales para 
desarrollar los ODS de la Agenda 2030”.
 
II. Relació de fets
1.-  La “Red de entidades locales para desarrollar  los  ODS de la  Agenda 2030” de la Federación 
Española de Municipios y Provincias (FEMP) està formada pels Governs Locals que es comprometen a 
localitzar i implementar els ODS de l’Agenda 2030 de manera transversal a les polítiques públiques 
municipals.
 
2.- L’activitat d’aquesta “Red” està dirigida a afavorir la coordinació d’actuacions entre els Governs  
Locals, permetent assolir millors resultats en la implementació de l’Agenda 2030 en els municipis, a 
través de la localització i desenvolupament dels ODS en l’àmbit local.
 
3.- La ”Red” és un instrument que oferirà eines als Governs Locals per a que assoleixin els seus 
objectius, d’acord amb la implementació de l’Agenda 2030 a Espanya. I,  a més a més, oferirà als 
Governs locals pautes, informació i  propostes d’actuacions per  a fer  front  a la crisi  provocada pel  
Covid-19, tenint molt present una de les principals premisses de l’Agenda 2030: no deixar ningú enrere.
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4.-  Amb  l’adhesió  a  aquesta  “Red”,  el  Govern  Local  es  compromet  a  determinar  un  conjunt  
d’actuacions, que hauran d’incorporar-se en un Pla d’actuació o estratègia local, aprovat pel Ple, que 
inclourà una anàlisi de situació i un pla de localització i implementació dels ODS de l’Agenda 2030. 
Paral·lelament, s’haurà d’iniciar un procés d’informació i sensibilització per a la participació de tots els  
agents locals, econòmics i les organitzacions ciutadanes representades a la vida municipal, per a la 
seva implicació en la implementació local de l’Agenda 2030.
 
III. Fonaments de dret
1.- En atenció a la declaració aprovada per l’Assemblea General de Nacions Unides, en sessió plenària  
els dies 25 a 27 de setembre de 2015, denominada “Transformar el nostre món: l’Agenda 2030 per al 
desenvolupament sostenible”.

2.- Tenint en consideració l’establert als articles 4, 12, 22.2 i 70 de la llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora 
de les bases del règim local i els articles 6, 8, 52 i 66 del decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel que 
s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, és competència del Ple  
Municipal l´adopció del següent.
 
ACORD
 
Primer.- Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Badia del Vallès a la “Red de entidades locales para el 
desarrollo de los ODS de la Agenda 2030” i, en conseqüència, el compromís a:
 
-  Treballar  en l’aprovació d’un pla d’actuació o estratègia local,  en el  que s’elabori  una anàlisi  de 
situació i un pla de localització i implementació dels ODS de l’Agenda 2030.
- Complir amb les obligacions i exercir els drets que s’estableixin a les normes de funcionament de la  
“Red”, que s’aprovaran a l’Assemblea constitutiva prevista per al  mes de juliol  de 2020, on també 
s’establirà la quota a abonar que, previsiblement, es podrà fixar en funció del número d’habitants.
 
Segon.- Facultar a l’Alcaldessa per a subscriure i signar els documents necessaris per a que l’adhesió 
a la “Red de entidades locales para el desarrollo de los ODS de la Agenda 2030” sigui efectiva.
 
Tercer.- Notificar aquest acord a la Federación Española de Municipios y Provincias.
 
Quart.- Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província, per un termini de 30 dies.

 

Aprovar el text definitiu del Conveni consistent en l’assumpció per la Diputació de Barcelona de 
la gestió informatitzada del Padró d’habitants del municipi de Badia del Vallès (Expedient 
1814/2020)

Favorable Tipus de votació: Unanimitat

El Secretari llegeix l’acord.

Seguidament la senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor Rafa Moya, qui diu: «Gracias alcaldesa. 
Bueno, traemos a aprobación, como acaba de anunciar el secretario es aprobar el texto definitivo del  
convenio para que la Diputación nos realice la gestión informatizada del padrón de habitantes. Hasta 
ahora lo veníamos haciendo con un contrato con una empresa, pero visto que ahora se acababa el  
contrato y que existía la posibilidad de hacerlo a través de la Diputación,  hemos optado por  esta  
situación.  De esta manera nos ahorraremos el coste económico que tenía el mantenimiento de esta 
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empresa de la gestión del padrón, y a partir del 1 de enero del 2021 ya estaremos al 100% con el  
programa de la Diputación. Ahora lo implementaremos y mientras tanto convivirán los dos programas. 
Es un convenio interadministrativo que no tiene ningún coste por parte del Ayuntamiento de Badia, y  
los motivos que hemos expuesto y que aparecen en el expediente son, por un lado, la insuficiencia de  
capacidad económica y  de gestión por  parte del  ayuntamiento para mantener  los  datos  de forma 
automatizada y la falta en un ayuntamiento como el nuestro de los medios técnicos idóneos para la 
gestión  de  todo  el  sistema  de  padrón  por  recursos  propios  internos.  De  qué  se  va  a  encargar  
básicamente la Diputación? Pues del cotejo, la conservación, consulta, comunicación, comunicación 
por transmisión, destrucción, extracción, interconexión, limitación, modificación, organización, registro, 
supresión y copias de seguridad y procedimientos de recuperación de datos. El ayuntamiento se hará 
cargo de lo que es la difusión y recogida de los datos. Los usuarios y los vecinos no notarán nada, todo 
el sistema de altas y bajas se seguirá haciendo igualmente como hasta ahora en la Oficina de Atención 
Ciudadana. Muchas gracias”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Amalia Frutos, qui diu: “Gracias señora alcaldesa. 
Vemos super bien lo que se va a hacer con el padrón, ahorramos dinero. Estamos en plena crisis y 
todo lo que sea ahorrar dinero nos viene bien a todos. Y por eso nosotros votaremos a favor”.

S’aprova per unanimitat el següent acord:

Donada la voluntat d'aquest Ajuntament de subscriure un conveni la finalitat del qual sigui:
 
L’ASSUMPCIÓ DE LA GESTIÓ INFORMATITZADA DEL PADRÓ D’HABITANTS PER 
PART DE LA DIPUTACIÓ DE BARCELONA
 
A subscriure amb:
 
Diputació de Barcelona
 
 
A a vista de la memòria justificativa del servei.
 
De conformitat amb el que es disposa en els articles 47 i següents de la Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de  
Règim jurídic  de  les  Administracions  Públiques,  el  Ple  a  proposta  de  la  Comissió  Informativa  de 
presidència, adopta el següent,
 
ACORD
 
PRIMER. Aprovar el text definitiu del Conveni consistent en l’assumpció per la Diputació de Barcelona 
de la gestió informatitzada del Padró d’habitants del municipi de Badia del Vallès.
 
SEGON. Notificar i emplaçar a la Diputació de Barcelona, a l'efecte de que es formalitzi el present  
Conveni.
 
TERCER.  Publicar  el  conveni  un  cop  formalitzat  al  Butlletí  Oficial  de  la  Província  i  al  portal  de 
transparència de l’Ajuntament de Badia del Vallès.
 

 

Autorització i reconeixement compatibilitat segona activitat funcionària Policia Local (Expedient 
1907/2020)

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 10, En contra: 0, Abstencions: 
7, Absents: 0
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El Secretari llegeix l’acord.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Montse Jiménez, qui  diu: «Gracias alcaldesa. 
Buenas tardes a todos y a todas. Proponemos aprobar la compatibilidad solicitada por la agente de 
Policía local, en atención a nuevos informes positivos de Recursos Humanos y cumpliendo con todos 
los requisitos para que ésta sea otorgada. Es por ello que pedimos el voto favorable de las fuerzas 
políticas. Gracias».

S’aprova amb 10 vots a favor (PSC) i 7 abstencions (4 TFB, 2 C’s i 1 ERC) el següent acord:

Identificació de l’expedient
Expedient número 1907/2020 relatiu a la sol·licitud d’autorització i reconeixement de compatibilitat de la 
treballadora Sra. Gloria de la Fuente Rosa per a poder desenvolupar una segona activitat de caràcter 
mercantil
 
Relació de Fets
Primer. Vist l'expedient incoat a causa de la sol·licitud formulada, amb data 18 de maig de 2020 i amb 
número de registre d'entrada 2020-E-RE-1385,  per  la Sra.  Gloria de la Fuente Rosa, amb la que 
sol·licita reconeixement de compatibilitat per a desenvolupar una segona activitat mercantil, al marge 
del seu treball en l'Ajuntament de Badia del Vallès.
 
Segon. L'esmentada treballadora és funcionària de carrera d'aquesta Corporació i està adscrit al lloc de 
treball d’Agent de la Policia Local, codi núm. 223507, grup C, subgrup C2 (a efectes econòmics C1),  
amb un complement de destí 15 i un complement específic 73.
 
Tercera. Tenint en compte la declaració responsable de la interessada amb la que declara que l’activitat 
mercantil que pretén exercir no requereix de la seva presència efectiva, en el sentit que no impedeix ni  
limita l’exercici de les funcions que té assignades, no modifica la seva jornada de treball ni el seu horari 
i ni compromet la seva imparcialitat, objectivitat o independència.
 
Quarta. Una vegada analitzat el seu expedient personal i valorada la seva relació amb l'Ajuntament de 
Badia del Vallès.
 
Cinquena. Atès l'informe favorable emès per la tècnica de gestió de Recursos Humans.
 
Fonaments de dret
1. L’article 145 del Text Refós de les disposicions vigents en matèria de règim local aprovat pel Reial 
Decret Legislatiu 781/1986, de 18 d’abril.
 
2. Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats del personal al servei de les administracions 
públiques.
 
3. Llei  21/1987, de 26 de novembre, d’incompatibilitats del  personal servei de l’Administració de la  
Generalitat de Catalunya.
 
4. L’article 95.2) i disposició final tercera del Text Refós de la Llei de l’Estat Bàsic de l’Empleat Públic  
aprovat pel Reial Decret Legislatiu 5/2015, de 30 d’octubre.
 
5.  Els  articles 321 a 344 del Decret  214/1990, de 30 de juliol,  pel  qual s’aprova el  reglament del  
personal al servei de les entitats locals.
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6. L'article 37 de la Llei 16/1991, de 10 de juliol, de les Policies Locals.
 

7. El Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel que s’aprova el Reglament d’Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals.

 

Per tot això, s'acorda:

 
Primer.  Reconèixer  i  autoritzar  a  la  funcionària  de  carrera  Sra.  Gloria  de  la  Fuente  Rosa  la 
compatibilitat per a desenvolupar la segona activitat privada de caràcter mercantil sol·licitada, al marge 
del seu treball en l’Ajuntament de Badia del Vallès, tenint en compte que l’esmentada activitat no es  
produirà des d’aquesta activitat no utilitzant-ne els seus mitjans tècnics.
 
Segon. El reconeixement i autorització de la compatibilitat resta condicionada a l'estricte compliment de 
la seva jornada de treball en l'Ajuntament de Badia del Vallès i podrà ser revocada quan suposi un 
impediment o pugui menyscabar l'estricte compliment dels deures en el seu lloc de treball com a Agent  
de la Policia Local o comprometi la seva imparcialitat o independència. 
  
La Sra. Gloria de la Fuente Rosa  haurà de comunicar qualsevol modificació que es produeixi en les 
condicions de la segona activitat declarada.

Tercer. Inscriure l'autorització de compatibilitat al registre de personal de la Corporació tal i com 
estableix l'article 18 de la Llei 53/1984.
 
Quart. Notificar el present acord a la interessada, a la Junta de personal, al Comitè d'empresa, i a les  
seccions sindicals. 
 

 

Modificació pressupostària 12/2020, sota la modalitat de Transferències de crèdit entre partides 
de diferent àrea (Expedient 1979/2020)

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 13, En contra: 0, Abstencions: 4, 
Absents: 0

El Secretari llegeix l’acord.

La  senyora  alcaldessa  dóna  la  paraula  a  la  senyora  Montse  Jiménez,  qui  diu:  «Gracias  señora 
alcaldesa. Proponemos la aprobación de una transferencia de crédito, entre las partidas de diferente 
área por importe de 10.321,57 céntimos, para la contratación de monitores del casal d’estiu. Destacar 
que esta transferencia no altera el presupuesto ni de ingresos ni en gastos. Gracias».

A continuació, la senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Amalia Frutos, qui diu: «Gracias 
señora alcaldesa. Entendemos que son para los casales de verano. Tienen... desde Servicios Sociales 
les han dicho que se tenían (.........) necesidad de hacerlo si la Cruz Roja no puede cumplir con el  
convenio, más que nada por el covid. Viendo que hacen falta los casales, nosotros votaremos a favor. 
Gracias».

S’aprova amb 13 vots a favor (10 PSC, 2 C’s i 1 ERC) i 4 abstencions (TFB) el següent acord:
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I. Identificació de l’expedient
Expedient número 1979/2019, relatiu a la modificació pressupostària 12/2020, sota la modalitat de 
Transferències de crèdit entre partides de diferent àrea.
 
II. Relació de Fets
En relació amb l'expedient  relatiu a la Transferència de crèdit  núm. 12/2020, entre aplicacions de 
despeses de diferent classificació econòmica. que no afecten baixes i altes de crèdits de personal.
 
Primer. Mitjançant Provisió d'Alcaldia de data 8 de juny 2020, es va incoar expedient de modificació 
pressupostària, sota la modalitat de Transferències de crèdit entre partides.
 
Segon. Amb data 8 de juny de 2020, es va emetre informe de Secretaria sobre la Legislació aplicable i  
el procediment a seguir en relació amb aquest assumpte.
 
Tercer. Amb data 9 de juny de 2020, es va informar per part d'Intervenció la proposta d'Alcaldia així 
com es va emetre certificat sobre la disponibilitat de crèdits a minorar.
 
III. Fonaments de dret
— Els articles 169, 170, 172 i 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat 
per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març.
— Els articles 34 a 38 del Capítol I, del Títol VI, de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de 
les Hisendes Locals,  en matèria  de pressupostos,  desenvolupat per  Reial  decret  500/1990, de 20 
d'abril.
—  Els  articles  3,  4,  11,  12,  13,  21  i  23  de  la  Llei  Orgànica  2/2012,  de  27  d'abril,  d'Estabilitat 
Pressupostària i Sostenibilitat Financera.
—  L'article  16.2  del  Reglament  de  Desenvolupament  de  la  Llei  18/2001,  de  12  de  novembre, 
d'Estabilitat  Pressupostària,  en  la  seva  Aplicació  a  les  Entitats  Locals,  aprovat  per  Reial  decret  
1463/2007, de 2 de novembre.
— El Reglament (UE) Núm. 549/2013 del Parlament Europeu i del Consell, de 21 de maig de 2013, 
relatiu al Sistema Europeu de Comptes Nacionals i Regionals de la Unió Europea (SEC-10).
— L'article 22.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local.
— L'Ordre EHA/3565/2008, de 3 de desembre, per la qual s'aprova l'estructura de pressupostos de les  
entitats locals.
—  L'Ordre  HAP/2105/2012,  d'1  d'octubre,  per  la  qual  es  desenvolupen  les  obligacions  de 
subministrament  d'informació  previstes  en  la  Llei  Orgànica  2/2012,  de  27  d'abril,  d'Estabilitat  
Pressupostària i Sostenibilitat Financera.
— L'article 28.j) de la Llei 19/2013, de 9 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i  
bon govern.
— L'article 4.1.b).2n del Reial decret 128/2018, de 16 de març, pel qual es regula el règim jurídic dels  
funcionaris d'Administració Local amb habilitació de caràcter nacional.
— Base 14 de les Bases d'execució del Pressupost de 2019.
 
Vist quant antecedeix, es considera que l'expedient ha seguit la tramitació establerta en la Legislació 
aplicable, procedint la seva aprovació inicial pel Ple, de conformitat amb el que es disposa en l'article 
177.2 del Reial decret 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de  
les Hisendes Locals, i en l'article 22.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del  
Règim Local.
 
Per tot això, s’acorda:
 
PRIMER.  Aprovar  l'expedient  de  modificació  de  crèdits  núm.  12/2020,  amb  la  modalitat  de 
transferència de crèdit com segueix a continuació:
 

Altes en Aplicacions de Despeses
 

Aplicació Descripció Crèdits Modificacions de Crèdits
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inicials crèdit finals
Progr. Econòmica     

2002 9204 13100 Laboral Temporal 3.952,06 € 7.069,20 € 11.021,26 € 

2002 9204 16000
Quotes Seguretat 

Social
48.296,32 € 2.206,87 € 50.503,17 € 

1902 9202 22400 
Primes 

Assegurances 
93.898,44 € 1.045,50 € 94.943,94 € 

  TOTAL  10.321,57 €  
 
Aquesta modificació es finança amb càrrec a una transferència de crèdit en els següents termes:
 
 

Baixes o Anul·lacions en Aplicacions de Despeses
 

Aplicació DescripcióConveni 
Creu Roja 

Crèdits 
inicials

Baixes o 
anul·lacions

Crèdits
finalsProgr. Econòmica

0803 2311 48001 Conveni Creu Roja 54.000,00 € 10.321,57€ 43.678,43 € 
  TOTAL  10.321,57€  

 

SEGON.  Exposar  aquest  expedient  al  públic  mitjançant  anunci  inserit  en  el  tauler  d'edictes  de 
l'Ajuntament i  en el  Butlletí  Oficial de la Província,  pel  termini  de quinze dies, durant els quals els 
interessats podran examinar-ho i  presentar reclamacions davant el  Ple. L'expedient  es considerarà 
definitivament aprovat si durant el citat termini no s'haguessin presentat reclamacions; en cas contrari, 
el Ple disposarà d'un termini d'un mes per resoldre-les.
 
Si el Dictamen que la Comissió elevi al Ple coincideix amb l'anterior proposta, el que subscriu informa, 
en compliment de l'article 54 del Text Refós de les Disposicions Legals Vigents en Matèria de Règim 
Local, aprovat per Reial decret Legislatiu 781/1986, de 18 d'abril, que aquest Dictamen s'adequarà a la  
Legislació aplicable.
 
No obstant això, la Corporació acordarà el que estimi pertinent.

 

Aprovació del Pla Econòmic Financer (Expedient 1833/2020)

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 11, En contra: 4, Abstencions: 2, 
Absents: 0

El Secretari llegeix l’acord.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Montse Jiménez, qui diu: «Gracias alcaldesa. En 
atención a los datos de la liquidación en cuanto a la regla de gasto y a la estabilidad presupuestaria,  
encargamos a la Diputación de Barcelona la elaboración de un plan económico financiero para nuestro  
ayuntamiento.  El  documento  de  previsión  que  nos  traslada  la  Diputación,  pretende,  por  un  lado,  
conseguir unos importes y objetivos de equilibrio económico y financiero adecuados, y por otro lado, el  
cumplimiento de la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de Estabilidad presupuestaria y sostenibilidad 
financiera. El presupuesto aprobado ya era restrictivo. Desde el punto de vista económico-financiero, el  
presupuesto se confeccionó en su día en base a los preceptos legales. Las dotaciones presupuestarias 
de sus conceptos y partidas, se ajustan a la realidad, con criterios de austeridad. Hemos adaptado este  
documento a la realidad de Badia, haciendo los ajustes oportunos a nuestro presupuesto y poniendo 
especial  atención en el  control  y el  seguimiento. Para ello se exigirá por parte de los gestores del  
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gasto, un control riguroso y un esfuerzo importante de contención y de limitación del mismo. También 
con la finalidad de estandarizar y unificar los criterios de contratación, hemos puesto en marcha una  
circular común para todos los servicios sobre procedimientos de contratación. También evitaremos en 
la medida de lo posible, las operaciones pendientes de aplicación, las OPAS, que son gastos que 
saltan de un ejercicio al otro. Hemos aprobado también por pleno las bases generales y la ordenanza  
de subvenciones, para clarificar y dotar de total transparencia este tipo de procedimientos. En cuanto a 
los ingresos, de nuestros impuestos, no podemos hacer mucho más de lo que ya hemos hecho. En la  
situación actual que nos encontramos, como consecuencia del Covid, debemos hacer un reajuste del 
gasto por parte de los servicios, y estudiar cómo nos puede influir esta situación, a nivel económico, 
para llevar a cabo el plan económico financiero, el PEF, de manera óptima. Todavía nos queda camino 
por andar y queremos contar con el mayor consenso posible y el mayor apoyo posible, y es por ello  
que solicito el voto favorable de todas las fuerzas políticas. Gracias”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor Roberto Castillo, qui diu: “Gracias señora alcaldesa.  
En primer lugar, reconocer el  enorme esfuerzo realizado en la elaboración de este documento. En 
segundo lugar, que, a pesar del incumplimiento de la regla de gasto del 2019, año de las elecciones 
pasadas, por parte del actual equipo de gobierno, Intervención ha hecho toda una serie de ajustes 
presupuestarios, modificando partidas de diferentes conceptos, para dar respuesta a la situación de 
excepcionalidad que estamos viviendo. Intervención en esta ocasión, ha hecho en esta previsión, todo 
un ejercicio de responsabilidad, al ajustar el presupuesto de este año y el año que viene, al objetivo de 
cumplimiento  de  la  deuda  pública  o  regla  de  gasto,  permitiendo  a  este  ayuntamiento,  dada  la 
vulnerabilidad de sus cuentas, seguir dando los servicios que ofrece a nuestra ciudadanía, aunque ello  
suponga dejar de hacer ciertas inversiones o actuaciones en la ciudad y que son muy necesarias. Y 
como nos ha dicho en más de una ocasión nuestra regidora de Economía, y en diferentes plenos, 
estamos ante un documento vivo, que a pesar de los ajustes realizados y necesarios, por otro lado, 
espero que no sea un documento inflexible, a pesar de los ajustes que se han realizado, salvo, claro 
está, que me corrija nuestra regidora de Economía. Aquí, obviamente, vais a encontrar a Esquerra 
apoyando al  equipo de gobierno. Eso no significa que firmemos un cheque en blanco, ya que mi 
compromiso  es  con  mis  vecinos  y  vecinas,  y  es  por  ello,  que  la  situación  actual  lo  requiere  y 
apoyaremos, o se apoyará al equipo de gobierno. No obstante, seguiré haciendo el trabajo que he 
estado haciendo hasta ahora, que es fiscalizar y controlar el trabajo del equipo de gobierno, por lo 
tanto y por todo lo dicho, mi voto será favorable. Eso es todo. Gracias”.

La  senyora  alcaldessa  dóna  la  paraula  al  senyor  Juan  José  Barcala,  qui  diu:  “Gracias  señora 
alcaldesa. Nosotros en este punto vamos a abstenernos, porque creemos que no se ha hecho muy 
bien esta gestión, pero no lo votaremos en contra porque sí entendemos que tenemos que hacer el  
plan económico financiero, y si tenemos que hacer un plan económico financiero, es por algo que no 
ha funcionado bien, solo tendremos que leer el informe de la interventora. Gracias”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula al  senyor José Manuel  López,  qui  diu: “Sí,  gracias señora 
alcaldesa. Desde el grupo municipal Totes fem Badia, entendemos que este plan económico se tiene 
que llevar a cabo, ya que está estipulado por ley y las condiciones, pues son las que son, y bueno,  
tenemos la situación que tenemos en este momento, pero teniendo en cuenta que estos presupuestos, 
fueron enteramente confeccionados por ustedes, sin contar con la oposición y a nuestro parecer, no 
son los mejores (……..)  para Badia,  el  grupo municipal  de Totes fem Badia votaremos en contra.  
Muchas gracias”.

La senyora alcaldessa diu: “Yo simplemente hacer una aclaración y es que de hecho, hay un punto en 
el que vamos a debatir sobre todos los condicionantes que nos rigen a las administraciones locales y 
no locales, que son la regla de la despesa, l’equilibri  financer, que nos están perjudicando de una 
manera muy negativa a todos y a todas y no es que las cosas no hayan funcionado, si no que yo creo 
que tenemos unos requerimientos legales excesivamente duros para las administraciones, y luego ya 
entraremos a debatir en este punto, que además viene al pelo, porque precisamente es por esta razón 
por la que tenemos que aprobar un plan económico financiero”.

S’aprova amb 11 vots a favor (10 PSC i 1 ERC), 2 abstencions (C’s) i 4 vots en contra (TFB) el següent  
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acord:

I. Identificació de l’expedient
Expedient número 1833/2020, relatiu a l’aprovació del Pla Econòmic Financer
 
II. Relació de Fets
Vist l’informe d’Intervenció, de data 08 d’abril del 2020, on s’informava del incompliment de l’Estabilitat 
Pressupostària i la Regla de la Despesa per la liquidació del 2019.
De  conformitat  amb  allò  que  s'ha  fixat  en  l'article  21  de  la  Llei  Orgànica  2/2012,  de  27  d'abril,  
d'Estabilitat  Pressupostària  i  Sostenibilitat  Financera,  resultarà  obligatori  elaborar  un  Pla 
Economicofinancer,  en cas d'incompliment  de l'objectiu d'estabilitat  pressupostària,  de l'objectiu  de 
deute públic o de la regla de despesa, que permeti  l'any en curs i  el  següent el  compliment dels  
objectius o de la regla de despesa, amb el contingut i abast previstos en aquest article.
Resultant que el Pla proposat és conforme a allò que s'ha fixat en l'article 21 i 23 de la Llei Orgànica  
2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera, en relació amb l'article 9.2 
de  l'Ordre  HAP/2105/2012,  d'1  d'octubre,  per  la  qual  es  desenvolupen  les  obligacions  de 
subministrament  d'informació  previstes  en  la  Llei  Orgànica  2/2012,  de  27  d'abril,  d'Estabilitat  
Pressupostària i Sostenibilitat Financera, i de conformitat amb el que es disposa en el citat article. 

III. Fonaments de dret
 

·         Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local Art. 116.bis
·         Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat Pressupostària i sostenibilitat Financera.
·         Ordre HAP/2015/2012, d’1 d’octubre, per la qual es desenvolupen les obligacions de  

subministrament d’informació previstes en la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat 
Pressupostària i sostenibilitat Financera. 

S’ACORDA

PRIMER. Quedar assabentat del resultat de l'avaluació de l’estabilitat pressupostària i de la 
regla de despesa efectuat per la Intervenció mitjançant Informe de data 26 de maig del 2020. 
 

SEGON. Aprovar el  Pla  Economicofinancer  de l'Ajuntament  en els  termes que consten en 
document annex i que es considera parteix integrant del present Acord.

 
TERCER. Remetre a Tutela Financera pel seu portal web, en el termini de cinc dies naturals 

des de l'aprovació del Pla Economicofinancer.
 
QUART.  A efectes  merament  informatius,  publicar  el  Pla  Economicofinancer  en  el  Butlletí 

Oficial de la Província. 
 

Així mateix, una còpia del Pla es trobarà a la disposició del públic des de la seva aprovació fins a la  
finalització de la seva vigència. 

 

Resolució de discrepàncies pel Ple. Justificació factura del mes de març de 2020 (Expedient 
1796/2020)

Favorable Tipus de votació: Unanimitat

El Secretari llegeix l’acord.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Montse Jiménez, qui  diu: «Gracias alcaldesa. 
Proponemos resolver a favor del criterio expuesto por el servicio del área de Entorno urbano y derecho 
a la ciudad y de proceder al pago de las facturas del servicio de limpieza de dependencias municipales 
detalladas en el expediente y que ha relatado el secretario municipal. Gracias”.
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Seguidament la senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Pilar Paz, qui diu: “Gracias señora 
alcaldesa. Totes fem Badia votaremos a favor. Este es un tema que nos ha generado un gasto extra 
para llevar a cabo el servicio de limpieza en las dependencias municipales y celebramos que por fin, el 
1  de julio comienza la  nueva empresa. Aprovechamos para mostrar  nuestro agradecimiento a  las 
trabajadoras de la limpieza, que han estado y están en primera línea durante el Covid-19 y que han 
puesto aún más de manifiesto, que su trabajo es imprescindible. Gracias”.

S’aprova per unanimitat el següent acord:

I. Identificació de l’expedient
Expedient número 1796/2020, relatiu a Justificació de la factura corresponent al servei de neteja de les  
dependències municipals del mes de març de 2020.
 
II. Relació de Fets
Primer.  En  el  Ple  de  data  7  de  setembre  de  2018 es  va  aprovar  l'expedient  de  la  contractació, 
mitjançant tramitació ordinària, procediment obert, amb un únic criteri d’adjudicació, el preu, de serveis 
de la neteja de dependències municipals període setembre-desembre 2018 de Badia del Vallès, amb 
un valor estimat de 144.820,99 € euros, sense IVA (Exp.1807/2018).
Segon. En el Ple de data 24 d’octubre de 2018 es va aprovar l'expedient de contractació, sotmès a 
regulació  harmonitzada,  mitjançant  tramitació  Ordinària,  procediment  obert,  diversos  criteris 
d’adjudicació, del Contracte del servei de neteja d’edificis i dependències municipals per procediment  
obert de regulació harmonitzada i tramitació ordinària de Badia del Vallès, amb un valor estimat de  
2.962.327,42 € euros, sense IVA (Exp. 1529/2018).
Tercer. En data  4 d’octubre de 2019, d’acord amb la resolució adoptada per la Mesa de Contractació 
es va adjudicar el contracte administratiu, sotmès a regulació harmonitzada, de serveis de neteja de les 
dependències municipals, a l’empresa Tempo, Facility Services, S.L.U., com a millor oferta presentada, 
per l’import total de 1.069.663,19 euros nets, sense IVA per la duració inicial de dos anys del contracte. 
Quart. El contracte administratiu de serveis de neteja d’edificis i dependències municipals de Badia del  
Vallès, va ser adjudicat a l’empresa Tempo Facility Services, S.L.U. en la sessió de Ple municipal de 30 
d’octubre de 2019, amb data d’inici el dia 1 de gener de 2020 i el contracte es va formalitzar i signar en 
data 2 de desembre de 2019.
Cinquè. En data 13 de desembre de 2019 la empresa Tempo Facility Services S.L.U. presenta un escrit 
comunicant que no començaran el contracte per problemes de tresoreria i manca de medis.
Sisè. En Ple de data 19 de desembre de 2019 s’incoa el procediment de Resolució contractual per  
renúncia del  contractista, Tempo Facility services S.L.U. donant un termini  d’audiència de deu dies 
perquè el contractista, avaladors i asseguradors puguin formular al·legacions, finalitzat aquest termini 
no han presentat cap al·legació.
 
 
Setè. En Ple de data 26 de febrer de 2020 s’aprova adjudicar el contracte administratiu, sotmès a  
regulació harmonitzada, de serveis de neteja de les dependències municipals, a l’empresa SACYR 
FALILITIES, S.A., com a segona classificada del procés de licitació comprès en l’expedient 1529/2018.
Vuitè. En data 27 de febrer de 2019 es va notificar als contractistes l'acord d'adjudicació i es van deixar 
els 15 dies hàbils per presentar recurs especial en matèria de contractació, aquest termini va quedar  
suspès el dia 15 de març de 2020 en virtut de la DA 3ª del Real Decreto 463/2020 d’estat d’alarma, 
quedant únicament 4 dies hàbils per esgotar el termini de recurs especial en matèria de contractació,  
un cop es derogui l'estat d'alarma i transcorri  aquest termini  es podrà formalitzar el  contracte amb 
Sacyr facilities S.A.
Novè. Que per  raó d'interès públic, és necessari  el  manteniment dels serveis de neteja d’edificis i 
dependències  municipals,  fins  l’inici  del  nou  contracte,  l'empresa  LA  BRUIXA,  NETEGES  I 
MANTENIMENTS, S.L., concessionària fins al moment està donant aquest servei imprescindible pel 
bon funcionament del consistori, s'adjunten a l'expedient la factura on consten les tasques realitzades  
durant el mes de març de 2020.
Desè. En data 10 de juny de 2020, l’arquitecta tècnica, responsable del contracte,  va emetre informe 
de justificació de les factures presentades pel serveis de neteja dels edificis i dependències municipals 
del mes de març de 2020, per import total de 57.602,29 euros, IVA inclòs.
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Onzè. Realitzada la tramitació necessària, en data 10 de juny de 2020 va ser remès a la Intervenció 
per  a la seva corresponent  fiscalització, sent  el  resultat  d'aquesta de disconformitat  amb objecció, 
suspensiu, a causa de la manca de procediment legal per l’adjudicació i la posterior fiscalització de 
l’autorització i/o disposició de la despesa en el pressupost de 2020, prèvia a la presentació de les  
factures.
 
III. Fonaments de dret

×          Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector Públic, per la qual es transposen a 
l’ordenament jurídic espanyol les directrius del Parlament Europeu i del Consell 2014/23/UE i  
2014/24/UE de 26 de febrer de 2014.

×          Reial Decret 128/2018, de 16 de març, pel que es regula el règim jurídic dels funcionaris 
d’Administració Local amb habilitació de caràcter nacional.

×          Reial decret 424/2017, de 28 d’abril, pel que es regula el règim jurídic del control intern en 
les entitats del Sector Públic Local.

×          Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel que es desenvolupa el Capitulo Primer del Títol  
sisè de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de  
pressupostos. 

×          Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals aprovat per Reial Decret Legislatiu 
2/2004 de 5 de març. 

×          Resolució de 25 de juliol de 2018, de la Intervenció General de l’Administració de l’Estat,  
per la que es publica l’Acord del Consell de Ministres de 20 de juliol de 2018. 

 
 
Per tot això, s'acorda:
 
Primer. Resoldre la discrepància plantejada a favor del criteri exposat per l’Àrea d’Entorn Urbà i Dret a 
la Ciutat , a la vista de l'informe, de data 10 de juny de 2020, ha quedat constatant   que  per raó 
d'interès  públic,  és  necessari  el  manteniment  dels  serveis  de  neteja  d’edificis  i  dependències 
municipals, degut a que el contracte nou encara no està resolt, l'empresa LA BRUIXA, NETEGES I  
MANTENIMENTS, S.L., concessionària fins al moment i està donant aquest servei imprescindible pel  
bon funcionament del consistori. 
 
Segon.  En conseqüència,  acceptar  la  discrepància  formulada per  l’Àrea d’Entorn Urbà i  Dret  a  la 
Ciutat, i continuar la tramitació de l'expedient d’aprovació, per l’òrgan competent, de la   factura  de “LA 
BRUIXA NETEGES GENERALS I  MANTENIMENTS, S.L” per import  total  de 57.602,29 euros, IVA 
inclòs,  corresponents  a  la  factura  del  mes  de  març  2020  pel  servei  de  neteja  dels  edificis  i 
dependències municipals.

Tercer. Notificar l'acord  a la Intervenció i a l’Àrea d’Entorn Urbà i Dret a la Ciutat.

 

Garantir la igualtat d’oportunitats en l’educació i pal·liar l’emergència educativa generada per la 
Covid-19 (Expedient 2256/2020)

Favorable Tipus de votació: Unanimitat

El Secretari llegeix l’acord.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Ana Luque, qui  diu:  «Moltes gràcies senyora 
alcaldessa. Primer de tot agrair a tot el consistori el poder presentar aquesta proposta d’acord, per la 
força que això comporta i aquesta situació que estem vivint ens deixa al descobert un sistema públic 
feble,  que quan ha necessitat  reaccionar no ha tingut  els  suficients  recursos per  tothom, però no  
podem oblidar que en mig de tota aquesta situació de feblesa i de desigualtat, estan els nostres infants. 
I és per això que tota la societat ens hauríem de posar les piles, ja que el sistema educatiu és, ara per  
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ara, l’únic recurs que tenim per poder equilibrar i compensar totes les desigualtats que té la societat.  
Durant molt de temps, el voluntariat del professorat i com en el confinament, posant els petits mitjans i 
tot l’esforç ha aconseguit que aquesta bretxa no fos tan gran, però és el Departament d’Educació el 
que ha de posar tots els recursos que calgui i això és el que avui plantegem aquí. No ens hauríem 
d‘arriscar que la bretxa digital i la desigualtat social siguin cada vegada més grans. Treballem tots i 
totes junts i juntes per a què als nostres infants se’ls doni totes les oportunitats a les que tenen dret i  
puguin ser, el dia de demà, ciutadans i ciutadanes amb tots els seus drets garantits i amb totes les 
seves capacitats desenvolupades. Moltes gràcies».

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Mª José Infante, qui diu: «Gracias alcaldesa. En  
primer  lloc,  donar  les  gràcies  al  grup  polític  de  Totes  fem  Badia  per  haver  acceptat  les  nostres 
aportacions i portar aquesta moció com a proposta d’acord. Entenem que en el marc del procés de 
reconstrucció i  de minimització de l’impacte social  negatiu de la Covid-19, és imprescindible situar 
l’educació al centre i  que el Departament d’Educació del Govern de la Generalitat, responsable de 
l’educació d’1,6 milions de l’alumnat, ha d’exercir lideratge i vetllar per l’eficàcia d’un sistema educatiu  
que garanteixi més que mai el dret a l’educació i superi les dinàmiques poc ambicioses i estrictament  
normatives  d’altres  temps.  Les  accions  empreses  pel  Departament  d’Educació  del  Govern  de  la 
Generalitat durant el confinament per assegurar el dret a l’educació i respondre a la bretxa digital han 
evidenciat, des del nostre punt de vista, moltes limitacions i un ampli marge de millora. Necessitem i 
mereixem enfortir el sistema educatiu i dotar-lo com a servei essencial de recursos a tots els nivells i  
d’un renovat impuls per afrontar la nova i dura realitat. Per aquesta raó, el pla de xoc econòmic i social  
de Catalunya ha de contemplar  les necessitats  del  sistema educatiu des dels  0 fins els  18 anys.  
Aquesta crisi sanitària agreujarà les desigualtats existents de manera exponencial segons l’entorn i els 
recursos  de  les  famílies.  Des  del  PSC  considerem  que  s’han  d’atendre  més  que  mai  aquestes 
desigualtats educatives, facilitant al professorat, a les famílies, al conjunt de la comunitat educativa, el 
màxim de recursos a l’abast per fer front a una nova realitat i poder garantir l’accés a l’educació en  
igual d’oportunitats. Fem una crida doncs, a situar a l’educació i la crítica educativa en un lloc destacat  
de l’agenda pública convençuts que és un pilar fonamental en una societat progressista. Gràcies».

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Amalia Frutos, qui diu: «Gracias señora alcaldesa.  
Primero, estamos super de acuerdo con la moción, la hemos apoyado en todo lo que podemos y más. 
Todo lo que sea educación, es el futuro de mañana y creo que ahí debemos insistir todos, aquí en el 
pleno y donde haga falta. Gracias».

La senyora alcaldessa diu: «Només afegir a lo que s’ha dit, primer, felicitar a tot l’alumnat de Badia del  
Vallès que ja han acabat el curs, dintre d’un context en el que ha estat molt complicat per part de 
tothom. Agrair també, em sumo a l’agraïment al professorat de les nostres ciutats, que jo crec que han 
estat un element essencial per garantir, no només el dret a l’educació, sinó (........) l’èxit educatiu que jo 
crec  que  és  molt  més  important  encara,  és  el  dret  a  l’educació.  També  gràcies  als  educadors  i  
educadores de l’ajuntament, a l’equip de Serveis Socials, gràcies a Creu Roja, Aldees Infantils, a tots  
els agents que ens han ajudat en aquesta etapa diferent que ens ha tocat viure, i sobre tot també 
gràcies als pares i sobre tot a les mares, que han estat, s’han convertit durant aquests dies també una  
mica en profes i  que han contribuït també a l’èxit  dels seus fills i  filles. Desitjar un bon estiu a tot 
l’alumnat de la nostra ciutat i molta sort als nois i noies que es presenten a l’ESPAU, que ja és la 
segona fase que els toca en aquesta escalada cap al final de curs».

El senyor Iván Sanz, perd la comunicació en el moment de la votació, però més tard, fa constar que el 
seu vot cap a aquest acord, és favorable, per tant, s’aprova per unanimitat el següent acord:

I. Identificació de l’expedient

Expedient número 2256/2020, relatiu a garantir la igualtat d’oportunitats en l’educació i pal·liar 
l’emergència educativa generada per la Covid-19.
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II. Relació de Fets

L’actual  context  generat  per  l’epidèmia  de  coronavirus  SARS-CoV-2  i  l’adopció  de  mesures 
extraordinàries en l’àmbit educatiu com el tancament de les escoles, ha generat situacions i necessitats  
diverses que des dels Ajuntaments, com a administració més propera al ciutadà, hi hem hagut de fer  
front sense tenir-ne les competències, en el marc de col·laboració entre els municipis i el Departament 
d’Educació de la Generalitat.

 

Tot i l’existència d’aquest marc col·laboratiu considerem que per part del Departament d’Educació els 
circuits d’informació, la coordinació de les actuacions, i l’assumpció de les responsabilitats pròpies, no 
han estat sempre els que corresponien, tal com s’ha vist palès en la conferència de premsa que el 
Conseller  Bargalló realitzà,  el  20 de maig,  on va donar a conèixer  el  Pla d’Obertura dels  centres  
escolars, sense informar ni a la comunitat educativa, ni als equips docents ni als ens locals, fet que ha 
provocat malestar a molts municipis.

 

El  Pla de reobertura del  curs 2020-21 reconeix que cal plantejar noves mesures organitzatives, de 
funcionament i curriculars que tinguin en compte tots els espais de cada centre, tant els que fins ara 
acollien grups/classe com els que tenien una altra utilitat i la seva reconversió en espai docent que  
aculli grups de 13 alumnes màxim a infantil i primària i 15 a secundària, fet que no va acompanyat del 
reajustament pressupostari pertinent per garantir l’augment dels equips docents dels centres escolars.

 

Avui més que mai, cal garantir el dret de les persones a l’educació al llarg de la vida, augmentant 
l’atenció i  acompanyament a les famílies i  infants més vulnerables, per tal  que les desigualtats de  
partida, agreujades en el període del confinament, no s’intensifiquin encara més i  es consolidin en 
l’accés als aprenentatges i a l’educació en el seu sentit més ampli.

 

Cal  atendre  eficaçment  la  diversitat  en  la  situació  actual,  amb  l’objectiu  de  frenar  la  galopant 
segregació escolar i garantint la igualtat i la millora del sistema educatiu, augmentant els recursos per a  
l’escola pública. En aquest sentit, volem manifestar el nostre compromís en el treball des de l’àmbit  
municipal per garantir l’equitat i la igualtat d’oportunitats educatives per a tots els nens i nenes i joves 
del  nostre  municipi,  i  la  col·laboració  amb el  Govern  de  la  Generalitat  per  a  sumar  esforços  per 
aconseguir aquest repte.

 

Són molts els reptes que la comunitat educativa ha d’abordar de manera urgent. Cal repensar noves  
estratègies educatives, aprofitant el context actual per transformar-les. Ara més que mai és el moment  
de la Ciutat Educadora en tot el seu potencial.  L’educació i la cultura són eixos estratègics de ciutat i 
motors  de transformació social,  però en aquest  context,  i  encara amb més motiu,  ens  cal  l’acció 
coordinada  i  orientada  de  tota  la  xarxa  de  recursos  de  ciutat.  Des  dels  professionals,  entitats,  
administració pública, col·lectius, veïns i veïnes hem de ser partícips d’aquest projecte comunitari, de 
construcció de ciutadania amb capacitat crítica, lliure, creativa i si cal dissident. Cal que infants i joves 
també participin activament de repensar la ciutat, de la construcció compartida d’aquest nou escenari 
del qual elles i ells n’han de ser una peça clau.

 

Aquesta transformació passa també per acabar amb la bretxa digital existent, que aquesta pandèmia 
ha  posat  encara  més  en  evidència.  Aquesta  crisi  ha  posat  de manifest  les  desigualtats  socials  i  
econòmiques  que  pateix  una  part  important  de  la  nostra  població.  Aquestes  desigualtats  tenen 
múltiples  manifestacions  i  la  bretxa  digital  n’és  una  que  s’està  evidenciant  amb  intensitat,  i  que 
impossibilita que els alumnes amb necessitats no puguin tenir una continuïtat en les seves tasques 
d’aprenentatge i en la seva vinculació a l’entorn educatiu i escolar.

 

Aquest estiu serà especialment important que els infants i joves, sobretot els d’entorns familiars més 
vulnerables,  puguin  gaudir  d’una  oferta  educativa  i  de  lleure  adequada  que  pugui  compensar  la 
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desvinculació  de  l’alumnat  del  seu  entorn  educatiu  durant  aquests  mesos  de  confinament  i  de 
tancament de les escoles i de les activitats extraescolars.  El paper dels ajuntaments en la provisió 
d’aquesta oferta és cabdal. Igualment caldrà garantir  que l’alumnat més vulnerable  pugui disposar 
d’ajuts econòmics per a participar plenament en aquestes activitats, despesa que, malgrat els esforços 
municipals,  no  podem   assumir  des  dels  ajuntaments.  Igualment  cal  preveure  una  dotació 
complementària d’ajuts de menjador durant el període d’estiu pels alumnes que actualment disposen 
de beca-menjador durant el curs escolar.

 

Finalment, és important pels municipis disposar de la informació sobre les previsions del curs vinent en  
la reobertura dels centres i inici de l’activitat educativa, tant pel que fa als horaris com a les possibles  
fases d’incorporació progressiva de l’alumnat.

 

 

Per això, es proposa al Ple l’adopció dels següents:

 

ACORDS

 

Primer. Demanar al Departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya l’elaboració d’un pla de 
lluita contra la bretxa digital, garantint que tots l’alumnat disposi de dispositius digitals i connectivitat  
més enllà  del  període d’estat  d’alarma derivat  de la  crisi  sanitària.  Aquest  Pla  haurà  d’incorporar 
formació del professorat i la capacitació de l’alumnat i les seves famílies.

 

Segon. Demanar al  Departament d’Educació un Pla Especial  d’Acompanyament a l’Escolaritat  que 
permeti  un  seguiment  individualitzat  de  l’alumnat  amb  més  dificultats  i/o  d’entorns 
sòcio-econòmicament més desfavorits i pugui servir de palanca d’impuls per assolir l’èxit educatiu i  
personal. Aquest Pla caldrà que es coordini amb els dispositius locals d’acompanyament a l’escolaritat i  
podrà  incorporar  equipaments  i  activitats  de  caràcter  municipal.  Caldrà  que  es  doti  de  recursos 
complementaris per fer efectiva la seva implementació

 

Tercer. Garantir, per part del Departament d’educació, els recursos necessaris per allargar les beques 
menjadors a tots els infants durant el període d’estiu i fins que comenci el curs escolar 2020/21.

 

Quart.  Dotar,  per  part  del  Govern  de  la  Generalitat  de  Catalunya,  una  partida  pressupostària 
extraordinària per  garantir  el  finançament  de les activitats  de lleure i  educatives durant  el  període 
estival,  fent  que  tots  els  infants  i  els  i  les  adolescents  tinguin  la  garantia  de  poder  participar-hi, 
contribuint així a reduir les desigualtats socials i educatives.

 

Cinquè. Instar al Departament d’Educació a incloure noves partides pressupostàries per incrementar 
l’aplicació del decret d’escola inclusiva, dotacions que garanteixin l'increment de professionals per a la 
seva atenció amb l’objectiu de pal·liar els efectes provocats per la crisi sanitària, així com partides  
pressupostàries suficients que garanteixin la cobertura de les necessitats de les aules d'acollida.

 

Sisè. Instar al Departament d’Educació a crear una comissió de treball del curs escolar 2020-21 amb el  
món local, millorant els canals de coordinació i de comunicació amb l’objectiu d'augmentar els recursos  
a  l'escola  pública  (especialment  pel  que  fa  a  espais,  professorat  i  mesures  de  protecció)  per  tal  
d'assegurar que tot l'alumnat podrà tornar a les aules amb ràtios reduïdes i amb garanties sanitàries  
tant per a l'alumnat com per al professorat.

 

Setè. Instar al Departament d’Educació a no tancar cap línia educativa al curs 2020-21, augmentant els 
recursos econòmics a l’escola pública i creant programes compensatoris per a infants que han tingut 
una  evolució  educativa inferior  i  que necessitin  acompanyament  emocional.  Així  com implementar 
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l’adaptació curricular per recuperar continguts del curs actual en el primer trimestre.

 

 

Vuitè. Traslladar els presents acords a la Presidència del Govern de la Generalitat de Catalunya, al 
Departament  d’Educació  de  la  Generalitat  de  Catalunya,  a  FAPAC,  a  FAPES  i  a  les  entitats  
municipalistes de Catalunya.

 

Moció TFB: Relativa a la modificació dels criteris d'aplicació de la regla de despesa als 
ajuntaments (Expedient 2176/2020)

Favorable Tipus de votació: Unanimitat

El Secretari llegeix la moció.

La senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor José Manuel López, qui diu: «Muchas gracias señora 
alcaldesa. Ante todo, agradecer al resto de grupos municipales sus aportaciones y haber permitido 
llegar a un consenso, ya que se trata de una mejora para la gestión económica de los ayuntamientos.  
Debido a la crisis económica y financiera del año 2008, el ex-ministro Montoro, implantó una ley de 
estabilidad presupuestaria y sostenibilidad financiera, provocando una limitación que asciende a un 
monto de 27.000 millones de euros. Al fin y al cabo, esta ley de estabilidad lo único que consiguió fue 
la restricción de manera injustificada de la actuación de los entes locales en un momento de gran crisis  
social provocada por el Covid-19. Muchas gracias”.

La senyora alcaldessa diu: “Jo parlaré en nom del grup socialista. Primer, donar les gràcies a tots els 
grups pels esforços per arribar a aquest consens, tot i que ens ha costat pel tema dels tempus, que ho 
comentàvem a la Junta de Portaveus,jo crec que estaria bé intentar tots acostumar-nos a treballar amb 
una mica més de temps perquè les coses surtin millor del que han sortit i que ha sortit prou bé. Afegir  
que jo crec que totes les crisis constaten el mateix. A la crisi del 2008 va passar, està passant a la crisis  
del Covid i és que els ajuntaments, el món local, som la mida adequada per resoldre, per atendre, per 
solventar, les necessitats de la gent. Som l’administració més propera i som l’administració que sabem 
de primera mà quines son les necessitats de les persones que habiten els nostres pobles i ciutats. En 
canvi, en tots els sistemes de finançament som l’administració que està pitjor dotada, en termes de 
recursos econòmics. A més, quan es va fer tota la modificació normativa per solucionar els problemes 
d’un parell d’ajuntaments i de moltes comunitats autònomes aquest criteri restrictiu de la regla de la 
despesa i de l’estabilitat financera va repercutir de manera molt negativa en l’administració local, quan 
només nosaltres formàvem part del 3% de tot el dèficit públic en aquell moment de tot el sector públic  
de l’Estat. El deute públic de l’Estat estava més enllà del 90% i les comunitats autònomes també i  
només l’administració local representava un 3%, però es va aplicar «el café para todos» i nosaltres 
vam resultar  una  administració  molt  afectada.  No obstant  això,  sempre,  amb pocs  recursos,  amb 
poques  competències,  l’administració  local  sempre demostra  que és  l’administració  que està  més 
preparada per donar resposta a moltes necessitats. Nosaltres recolzarem aquesta moció i jo crec que 
com a partit municipalista que som, reivindiquem també el fet de començar o tornar a ser valents a 
posar el  finançament local  en el  centre de les polítiques públiques, reclamar un finançament local  
adequat,  reclamar que quan es parla de federalisme fiscal,  que està molt  de moda i  molts  partits 
polítics ho posen sobre la taula, quan parlen de balanzas fiscales o de desequilibrios económicos de 
territorio, s’obliden de què el principal desequilibri  territorial que existeix en el nostre país, parlo de  
Catalunya i parlo d’Espanya, és en el món local. Surten molts partits polítics que parlen de la España  
vaciada,  que parlen de pobles  i  ciutats  que no tenen prou finançament  per  donar  resposta  a  les 
necessitats que tenen els seus territoris i nosaltres com a municipi singular, que té a més un dèficit de 
capacitat  fiscal  estructural,  que  hem  reivindicat  a  la  Generalitat  de  Catalunya  un  sistema  de 
finançament propi, sobre tot basat en aquest dèficit de capacitat fiscal, si tinguéssim un sistema de 
federalisme fiscal,  semblant  al  que  existeix  per  les  comunitats  autònomes,  que ajuden a  finançar  
aquelles competències que no s’encarrega l’Estat, si les comunitats autònomes fessin el mateix amb 
nosaltres, amb sistemes de co-finançament més justos, no com el que tenim del contracte programa de 
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Serveis Socials, que al final el que fa és premiar el que més recursos posa, i perjudicar el que menys 
recursos té, aquest sistema de co-finançament, tindríem resolts molts de problemes que tenim en el 
nostre dia a dia, sense comptar en el tema de la regla de la despesa, el que ens ocupa en aquest punt, 
que el que fa és que dit els locals com la nostra, que tenim un equilibri pressupostari positiu, és a dir,  
que tanquem les comptes amb números positius, no podem anar a plans econòmics financers perquè 
trenquem la regla de la despesa, és a dir, que gastem més que l’any anterior, independentment de que 
tinguem més o menys recursos. I això jo crec que s’ha de solventar. Hem interpel·lat al Govern de la  
Generalitat en temes de finançament local, interpel·lem també al Govern d’Espanya perquè jo crec que 
és un tema que s’han de posar de manera (.........) a regular, hi ha un consens en el món local, a través  
de  la  Federación  Española  de  Municipios  y  Provincias,  amb  la  FMC,  amb  l’ACM,  en  aquesta 
reivindicació municipalista i per tant nosaltres donarem suport a aquesta moció».

S’aprova per unanimitat el següent acord:

Com a conseqüència de la crisi de l'any 2008, es va imposar al nostre país pel ministre Montoro una 
aplicació de la regla de despesa imposada per la UE molt diferent a la resta d'Europa, plasmada a la 
Llei Orgànica 2/2012 d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera.
 
La regla s'aplicava a la UE al conjunt de les administracions públiques, no a cadascuna d'elles per  
separat com es va imposar al nostre país, i el seu incompliment no comportava sancions com les que 
Montoro es va obsessionar a aplicar als nostres ajuntaments.
 
La imposició d'aquesta regla de despesa va restringir de manera injustificada l'actuació dels ens locals 
en un context en el qual coexistien importants superàvits pressupostaris amb apressants necessitats 
socials, a causa d'unes polítiques públiques afeblides durant anys.
 
No obstant  això el  deute dels ens locals en un 11% de mitjana en el  darrer any, algunes les han 
reduïdes a proporcions mínimes, fins i tot a zero; essent les administracions públiques que més han 
aportat a la reducció de el dèficit públic. Com a conseqüència d'això, el superàvit de les corporacions 
locals espanyoles és cinc dècimes superior a la mitjana de la Unió Europea, situant-se a aquesta data 
en més de 27 mil milions d'euros.
 
La  pandèmia  produïda  per  la  Covid-19  ha  implosionat  en  una  tremenda  crisi  sanitària  i,  com  a 
conseqüència  d'ella,  també en  una  devastadora  crisi  social  que  empeny a  milions  de ciutadans  i 
ciutadanes a una situació de vulnerabilitat.
 
Només una decidida política d'inversió pública pot ajudar a contrarestar els efectes aquesta brutal crisi  
social. És ineficaç que en l’actual context els diners públics estiguin paralitzats en els bancs quan tan 
necessari és invertir-lo a les persones. Ara a més els bancs pretenen cobrar a les corporacions locals  
comissions per aquests diners que està dipositat sense poder-se gastar per aquesta regla de despesa,  
i ja han anunciat que cobraran un 0,35% a l'any per aquests 27 mil milions d’euros immobilitzats.
 
És urgent per tant revisar, sense més dilació, aquesta regla de despesa en el sentit de permetre a les 
corporacions locals invertir aquests diners en polítiques socials tan necessàries com a imprescindibles 
en aquests moments.
 
Per tot això proposem al ple de l’Ajuntament de Badia del Vallés els següents
 
ACORDS
1.            Modificar la Llei Orgànica 2/2012 d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera perquè 
la regla de despesa permeti a les administracions públiques abordar la crisi econòmica i social a què  
ens enfrontem i eliminant tota trava o condició prèvia tant per la possibilitat de l’ús del superàvit com 
per a les destinacions a les que es pugui aplicar.
2.            Fins que aquesta modificació de la normativa sigui aprovada en el Congrés, demanem que el 
Govern de l'Estat estableixi, mesures  urgents, com les que es van aprovar al Decret 8/2020 i 11/2020, 
perquè les Administracions Locals puguin utilitzar el seu superàvit a finançar les ajudes econòmiques i 
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totes les prestacions de serveis gestionades pels serveis socials d'atenció primària i atenció a la 
dependència i altres mesures complementàries en l'àmbit social i econòmic per a fer front al COVID-19.
3.          Demanem que el Govern de l'Estat aprovi la proposta municipalista aprovada per unanimitat a 
la FEMP, en la que es preveu:
a. Facilitar l'ús íntegre dels romanents de tresoreria per a despeses generals, generades per cada 
enitat local, flexibilitzant els paràmetres d'estabilitat pressupostària, sostenibilitat financera i regla de 
despesa.
b. La creació i posada a disposició dels ens locals de tres fons:
- Fons financer que pugui ser destinat exclusivament a l'impuls de la recuperració social i econòmica.
- Fons extraordinaris per al sostenibilitat financera del transport públic urbà destinat a cobrir el dèfiicit  
generat per aquest servei públic que ha registrat caigudes d'ús superiors al 90% ; un, per import de 
1.000 milions d''euros, per al transport col·lectiu terrestre (autobús i tramvia), i l'altre, de 725 milions 
d'euros, per al servei de metro.
- Fons per a que les entitats locals puguin atendre l'ingrès mínim vital, uns fons que no han de sortir  
dels recursos de les entitats locals abans esmentats.
c. Donar resposta immediata i precisa a la situació  competencial dels governs locals amb una reforma 
de la Llei de Bases de Règim Local.
 
4. Demanar al Govern de l'Estat que qualsevol decisió que plantegi el Govern de l'Estat en 'àmbit fiscal  
o financer referida a les entitats  locals, ha de ser extensiva a totes les entitats  locals españoles i 
debatuda amb la FEMP, que és l'únic interlocutor, que tot el que es gasti en l'àmbit social de manera 
excepcional, no repercutirà en el sostre de despesa ni en l'estabilitat pressupostària i serà d'aplicació  
per a totes les entitats locals, que davant la gravetat de la situació econòmica i social, s'actui amb la 
màxima celeritat possible.
5. Permetra superar els límits de la massa salarial, a l'empara de l'anterior acord, per a la contractació  
de personal amb caràcter teemporal i extraordinari en serveis essencials gestionats directament per les  
entitats locals. 
6. Defensem reformular el pressupost del govern de la Generalitat per tal d'adequar-lo a la nova etapa 
que endeguem enmig d'aquesta triple emergència sanitària, social  i  econòmica sobrevinguda i que 
patim, aixì des del mon local defensem que de cara a entomar l'etapa prograssiva del desconfinament i  
la  recuperació  econòmica  i  social  de  Catalunya,  ens  cal  un  nou  pressupost  de  reconstruccio  de 
Catalunya.
7.  Demanem  una  reforma  integral  de  la  Llei  de  Bases  de  règim  Local  i  una  reforma  de  la  Llei 
d'hisendes  Locals  per  recuperar  el  principi  d'autonomia  local.  Agilitar  per  gestionar  a  les 
administracions locals recursos addicionals provinents del Fons de Cooperació Local i flexibilitat en els 
criteris de despesa.
8. Establir un nou Fons Català per a la reconstrucció social i econòmica. Inversió pública que permeti  
integrar tots els ajuts i crèdits extraordinaris públics europeus, estatals, autonòmics per fer front a les 
conseqüències  de  la  COVID-19.  El  Fons  ha  d'ordenar  i  donar  coherència  a  les  polítiques  de 
reconstrucció i pot actuar com a finestrata única per les administracions locals i/o empreses.
9.  Traslladar els presents acords al Govern de la Generalitat, als grups polítics del Congrés, Senat i  
Parlament de Catalunya, a la Federación Española de Municipios y Provincias (FEMP) i a les entitats  
municipalistes de Catalunya, al Ministeri d'hisenda del Govern de l'Estat.
 
 

 

Moció TFB: Per enfortir la renda garantida i complementar amb l'ingrés mínim vital (Expedient 
2235/2020)

Favorable Tipus de votació: Unanimitat

El Secretari llegeix l’acord.

A continuació, la senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Pilar Paz, qui diu: «Gracias señora 
alcaldesa. Como todos sabemos, la renda garantizada de ciudadanía, es una prestación económica 
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para hacer frente a la pobreza. Es una ley aprobada el 12 de julio del 2017, fruto de una iniciativa 
legislativa popular. En la actualidad, del medio millón de personas y familias en situación de pobreza 
severa, solamente unas 80.000 perciben la prestación de la renda garantizada y otras 47.000 cobran 
complementos de pensiones no contributivas o prestaciones sociales. En definitiva, menos de ¼ parte 
de la población en riesgo de pobreza que podría acceder a dicha prestación, la tiene reconocida. Se  
han denegado sin dar explicaciones el 80% de las prestaciones solicitadas. Por otro lado, durante el 
Covid-19,  se  han  paralizado  la  tramitación  de  nuevos  expedientes,  algo  incomprensible  dada  la 
situación  económica  sobrevenida  de  muchos  catalanes  y  catalanas.  Recientemente,  el  Gobierno 
Español ha aprobado el ingreso mínimo vital. Esta prestación es compatible y complementaria con la  
renta garantizada de ciudadanía. Qué pedimos en esta moción? Pues pedimos dar continuidad al pago 
de  la  renta  garantizada  y  a  aplazar  las  posibles  suspensiones  y  extinciones  de  la  prestación;  la  
actualización del  indicador de renta de suficiencia; revisar las solicitudes denegadas y explicar  los 
motivos de denegación; agilizar el tiempo de resolución de los expedientes de 4 meses a 1 mes como 
máximo; estudiar que la renta garantizada de ciudadanía tenga un complemento por vivienda; crear 
una comisión que estudie si es necesario modificar la ley de la renta garantizada para adaptarla al  
ingreso mínimo vital, con la finalidad de que más personas tengan acceso a este derecho y hacerla 
compatible, entre otras, a las rentas de trabajo personas sin residencia legal, pero que son vecinas de 
Cataluña desde hace mucho tiempo; aumentar la dotación económica destinada a la renta de garantía 
e instar al Govern de la Generalitat a reclamar la gestión de la renta de garantía y el ingreso mínimo 
vital como ventana única y evitar duplicidad y burocracia. En definitiva que el Govern Català ponga en 
marcha  todos  los  recursos  necesarios  para  el  servicio  de las  personas  y  especialmente  las  más 
vulnerables. Por otro lado, instamos al equipo de gobierno de este ayuntamiento, a desplegar todos los 
medios necesarios para acompañar a nuestros vecinos y vecinas que lo necesiten, en la solicitud del  
ingreso  mínimo  vital,  aunque  no  sea  competencia  municipal  y  que  se  incluya  en  la  web  del 
ayuntamiento  información  sobre  ambas  rentas,  ya  que  todas  las  personas  que  tienen  derecho  a 
acceder a ellas, no son usuarios de Servicios Sociales, y en muchas ocasiones, son desconocedoras 
de la existencia de las mismas. Totes fem Badia agradecemos el apoyo a esta moción de todos los 
partidos de este consistorio. Muchas gracias”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Amalia Frutos, qui diu: “Gracias señora alcaldesa. 
Vemos  bien  la  moción.  Solo  queremos  puntualizar  una  cosa.  Ojalá  desde  nuestro  ayuntamiento 
fuéramos capaces de dar solución a todos estos puntos, que seguro, seguro, que llegábamos a un  
acuerdo, pero donde tenemos que pedir es en la Generalitat. Todos tenemos nuestro partido allí  y 
rogaría  a  todos  que desde allí  se pida lo mismo que se está  pidiendo en el  ayuntamiento,  y  así  
llegaremos a algo, porque nosotros ojalá pudiéramos, porque llegábamos a un acuerdo y sacábamos 
el dinero de la saca, pero ese dinero no lo tenemos aquí. Gracias”.

La  senyora  alcaldessa  dóna  la  paraula  al  senyor  Iván  Sanz,  qui  diu:  “Gracias  alcaldesa.  Bien, 
votaremos a favor de esta moción, y lo haremos porque la política de izquierdas se construye con  
hechos, y un hecho es la creación de este ingreso mínimo vital, que garantizará que más de 850.000 
familias en situación de exclusión social  cuenten con un mínimo de ingresos que les permita vivir  
dignamente. Remarcar que la mitad de ellas tienen menos de 300 euros al mes, y lo que supone este  
ingreso es que llegue a 2,3 millones de personas en España. El coste anual de esta medida es de 
3.000 millones de euros, una cantidad que va a ir directamente a reactivar nuestra economía, ya que,  
en la medida que los hogares destinen este ingreso mínimo vital al consumo de necesidades básicas, 
como en alimentos o ropa. Una vez más, esta vez mediante el pacto de gobierno progresista, el PSOE 
promueve los grandes avances del estado del bienestar, fue el caso de la educación pública en el 85, 
que ha permitido que España tenga hoy una de las tasas de escolarización en educación superior más 
altas de los países desarrollados; el sistema nacional de salud, en el 86, por lo que disfrutamos ahora  
de una de las esperanzas de vida más altas del mundo, así como la atención a la dependencia, en 
2006, entre otras. La pobreza sigue siendo un problema estructural en nuestro país. Por ello, el ingreso 
mínimo vital será permanente porque España ya tenía un problema de pobreza previa a la Covid-2019. 
Este ingreso nos situará en línea con los países de nuestro entorno, tanto en gasto como en el PIB  
destinado  a  la  política  social,  logrando  así  erradicar  la  mayor  parte  de  la  pobreza  extrema, 
particularmente en los hogares con hijos. Además, el ingreso mínimo vital está diseñado para generar 
incentivos del empleo, ya que a diferencia de otras prestaciones o ayudas sociales, su percepción es  
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compatible con un trabajo, lo cual va a ayudar a evitar que quienes lo cobran acaben en la economía  
informal.
Es importante destacar que, a su vez, es una medida perfectamente compatible con la política social 
que se hace en cada comunidad autónoma. Por tanto, éstas tendrán que redefinir sus prestaciones, 
teniendo en cuenta que, a partir de ahora, habrá un mínimo estatal garantizado. Es por ello, que en 
nuestro caso, en Cataluña, instamos al  Govern de la Generalitat a que esta vez sí, haga bien su 
trabajo y con base a los acuerdos propuestos en esta moción,  garantice que la renta de garantía  
ciudadana cumpla su objetivo, logrando así que, junto al ingreso mínimo vital, ninguna persona en 
situación  de  vulnerabilidad  se  quede  desamparada.  Decir  que,  desde  luego,  como hemos  hecho 
siempre acompañaremos a los vecinos y a las vecinas a la hora de tramitar este ingreso, en el caso de 
que necesiten ayuda, la difusión será toda la posible como hacemos siempre, y ya que estoy aquí,  
también  agradecer  al  compañero  Raúl  Moreno,  diputado  del  PSC  en  el  Parlament,  (………)  la 
compañera Amalia Frutos, que desde hace ya varios años estáis trabajando para que esta renta de 
garantía se implemente en el Parlament, y gracias a que tenemos personas comprometidas como él,  
se va avanzando poco a poco. Gracias”.

La senyora alcaldessa diu: “Únicamente complementar la información de que a partir del día 15 de 
junio se publicó todos los requisitos del ingreso mínimo vital en la web del ayuntamiento y además se  
ha habilitado un punto de información en la Oficina de atención al  ciudadano,  que tienen toda la  
información necesaria para contestar  a las preguntas que puedan surgir  de la ciudadanía y todas 
aquellas que nos han ido llegando las hemos ido derivando a Servicios Sociales para que se haga un 
acompañamiento adecuado, para incluso hasta para ayudar a cumplimentar las solicitudes, para que 
cualquier persona que pueda tener derecho, no se quede sin ese derecho por no haber podido tener  
acceso a la solicitud. Para nosotros, como bien ha dicho Iván, nuestro grupo parlamentario yo creo que 
ha hecho de esta lucha, una lucha de legislatura. Ya empezó la legislatura pasada y también me sumo 
al  agradecimiento a Raúl  Moreno, porque creo que ha hecho una labor  fantástica y ha hecho un 
impulso muy importante, me consta que otros grupos parlamentarios también, han hecho un impulso 
político muy importante para que la renta garantida en el Parlament de Cataluña sea una realidad, pero 
es  verdad  que  la  implementación  es  mejorable,  por  no  decir  otro  adjetivo  que  pueda  herir 
susceptibilidades,  yo  creo  que  la  implementación  es  muy  mejorable,  todavía  no  está  ni  siquiera 
desarrollada reglamentariamente, la dotación económica sigue siendo insuficiente, y eso, como decía 
antes, en qué repercute?, en los ayuntamientos que tenemos que complementar con dinero, para que 
esas  familias  puedan  subsistir  y  complementar  con  una  distribución  de  alimentos,  que  nosotros 
concebimos las políticas sociales y las políticas de suport de una manera mucho más inclusiva, que no 
desde una perspectiva asistencialista. A nosotros nos gustaría que todas las personas tuvieran un 
ingreso  mínimo  vital  para  ser  autónomas  y  poder  subsistir  sin  necesidad  de  tener  que  estar 
sistemáticamente recurriendo a otro tipo de medidas”.

S’aprova per unanimitat el següent acord:

La ILP de la Renda Garantida de Ciutadania (en endavant RGC) va rebre l’aval de més de 120.000 
persones,  catalans  i  catalanes  que  amb les  seves  signatures  van  possibilitar  que  es  prengués  a 
consideració al Parlament. Va ser defensada pel portaveu de la Comissió promotora a l’hemicicle, el 26  
de març de 2014.
 
L’objectiu  de  la  ILP impulsada  des  de la  ciutadania  i  els  moviments  i  entitats  socials,  va  ser  en 
compliment i desenvolupament de l’article 24.3 de l’Estatut d’Autonomia de Catalunya on diu:  “Les 
persones o famílies que es trobin en situació de pobresa tenen dret a accedir a una Renda garantida  
de Ciutadania que els asseguri els mínims  una vida digna, d’acord amb les condicions que legalment  
s’estableixin” per  fer  front  a  la  pobresa  estructural  que  patim  a  Catalunya  a  través  de  la  seva 
implementació.
 
Després d’anys de debats, superant  dificultats i  traves en el  marc del  Parlament, va ser finalment 
aprovada el 12 de juliol de 2017, gràcies a l’acord de tots els grups. La seva aprovació ha suposat sens 
dubte en termes socials, un avenç i jurídicament un nou dret social de les persones. Una prestació 
econòmica per fer front a la pobresa, un  instrument de primera magnitud per acabar amb la desigualtat 

Ajuntament de Badia del Vallès

Avinguda Burgos s/n, Badia del Vallès. 08214 (Barcelona). Tel. 937182216. Fax: 937182042

C
od

i V
al

id
ac

ió
: R

FA
KL

J3
5H

G
JY

TA
4J

66
J4

C
W

D
R

H
 | 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//b
ad

ia
de

lv
al

le
s.

se
de

le
ct

ro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 2

2 
de

 3
6 



 

a Catalunya.
 
Es calcula que a Catalunya hi  ha 130.000 persones que no tenen cap ingrés, segons les últimes  
dades  de l’IDESCAT (2019), i la taxa de risc de pobresa la situaven abans de la crisi de la COVID,  al 
voltant del 20%.
 
Segons dades publicades pel departament de Treball, Afers Socials i Famílies hi ha 125.233 persones 
beneficiàries  de la  RGC i  dels  seus  complements,  mentre  que  la  població  en  risc  de pobresa  a 
Catalunya equival al  21%, és a dir, a 1,6 milions de persones, tal  com indica l'última enquesta de 
condicions de vida de l’IDESCAT.
 
Així,  si tenim en compte els beneficiaris actuals, només un 8% de la població catalana en risc de 
pobresa  rep la prestació. Cal preveure que amb la Crisi de la COVID, al maig del 2020, el nombre de 
persones afectades s’haurà duplicat, com a mínim.
 
Des del seu desplegament, la Comissió promotora i les entitats socials han denunciat reiteradament les 
dificultats i traves per accedir-hi, el que fa que una de cada quatre persones que hi té dret no la rebi .
 
S’han denegat en aquests dos anys de vigència, un 80% de les prestacions i en una manca total de 
transparència,  no s’han explicat  els  motius.  Es  triguen 4 mesos en resoldre les que s’accepten a  
tràmit.  Davant aquesta situació,  el passat  febrer,  el ple del  Parlament va  aprovar una proposició de 
llei presentada per Cs, el PSC-Units, Catalunya En Comú Podem i la CUP que modifica la Llei, reduint  
el termini necessari per acreditar falta d'ingressos de sis a dos mesos per rebre la prestació.
 
Al  març,  en plena  pandèmia i  amb l’objectiu que les persones amb més dificultats  per  la COVID 
poguessin  accedir,  el  grup parlamentari  Catalunya  En Comú Podem va reclamar  al  Govern de la 
Generalitat l’ampliació de la RGC per a les persones que s‘estan quedant sense ingressos arrel del 
coronavirus . I va anunciar una proposta de decret llei per eliminar burocràcia, que la temporalitat de 2  
mesos passés a ser de 30 dies i que es resolguessin les prestacions pendents, així com ampliar en 3  
mesos més la prestació i  revisar les ajudes per determinar si  les persones que l’han rebut durant 
aquest temps de pandèmia l’han de seguir rebent.
 
La Renda Garantida de Ciutadania va entrar l’1 d’abril a la seva quarta i última fase d’implementació, 
que comporta un increment de la quantia fins al 100% de l’Indicador de renda de suficiència (IRSC). 
Lamentablement  aquest  indicador  no s’ha  actualitzat  des  del  2010  tot  i  que és  una  obligació  del 
Govern, el que fa que la prestació sigui més baixa del que correspondria respecte als costos de la vida 
a Catalunya. Tampoc s’han solucionat algunes compatibilitats respecte al seu accés si es té una feina 
precària.
 
Lluny de posar-hi solucions, lluny d’aplicar la llei en temps i forma, el que ha fet el Govern de Catalunya  
és el contrari:  fins i tot han paralitzat l’atenció als nous demandants de la RGC mentre duri la COVID. 
És a dir, actualment no es tramita cap nou expedient de RGC. Només es dona cita prèvia al moment 
que es pugui atendre presencialment. El Síndic de Greuges de Catalunya ho ha denunciat en una 
resolució.
 
Tenim doncs, un govern que podia actuar de manera francament millorable fins ara  amb la RGC i que 
avui no  utilitza aquest instrument per millorar les condicions de vida de la gent que més ho necessita,   
en un moment duríssim de crisi sanitària i econòmica.
 
Paral·lelament  ens congratulem  que  el Govern d’esquerres i progressista de l’Estat hagi aprovat el 29 
de maig, l’Ingrés Mínim Vital. Una prestació de la Seguretat Social que permetrà garantir ingressos a 
les famílies que es troben en situació de pobresa. Aquestes famílies veuran completats els ingressos 
que tinguin fins als 462 euros mensuals si viuen soles i progressivament, depenent del nombre de 
membres que conviuen, fins als 1.015 euros per mes. Aquesta ajuda és indefinida fins que desapareix  
la situació de necessitat econòmica del qui la rep. Donant pas a la major política redistributiva des dels 
anys 80 del segle passat que hem vist mai des de l’Estat.
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La seva aprovació,  no fa desaparèixer  la norma catalana, ans el  contrari,  serà compatible amb la 
Renda  Garantida  de  Ciutadania,  possibilitant  que  el  Govern  de  Catalunya  pugui  fer  els   canvis 
necessaris en la RGC per a aconseguir la complementarietat i augmentar l’eficàcia.
 
El President de la Generalitat ha reclamat insistentment celeritat al Govern de l’Estat  l’aprovació d’una 
prestació  com  l’IMV.  Aquesta  ja  la  tenim  i  des  de  Catalunya  es  pot  dur  a  terme  una  política 
redistributiva i de garantia de rendes molt potent  si el Govern Torra-Aragonès no cau en la temptació 
de retallar l’autogovern, retallant la RGC i deixant com a únic instrument el IMV.
 
El que cal és enfortir-la dotant-la de mes pressupost i modificar-la perquè sigui compatible amb l’IMV i  
així  arribi  a  més col·lectius.  Cal  que el  govern de Catalunya s’apliqui  a  si  mateix  l’exigència  que 
demana al Govern de l’Estat i imprimeixi a la seva acció de govern celeritat.   
 
Per els motius exposats, el Grup Municipal Totes fem Badia proposa l’adopció dels següents
 
ACORDS
 
1.                  Instar  el  Govern de la Generalitat,  tal  i  com reclama el  Síndic  de greuges,  a donar   
continuïtat  al  pagament  de  les  prestacions  de  renda  garantida  de  ciutadania  i  que  s  ajornin  les 
possibles suspensions i extincions de la prestació mentre duri l’estat d’alarma fins que no es normalitzi  
el funcionament dels serveis afectats i es reobrin les oficines d’atenció presencial.
 
2.                  Instar  el  Govern de la Generalitat  a l’actualització de l’IRSC, com a mesura urgent  i 
imprescindible per ampliar l’abast de la RGC i resta de  prestacions i adequar-les al cost de la vida.
 
3.                  Instar el Govern de la Generalitat a revisar les sol·licituds denegades i explicar els motius 
de la denegació.
 
4.                  Instar el Govern de la Generalitat a agilitar  el temps de resolució dels expedients de la 
RGC de 4 mesos a 1 mes com a màxim.
 
5.                  Instar el Govern ha d’estudiar que la RGC tingui un complement per habitatge.
 
6.                  Instar el Govern de la Generalitat a crear una Comissió que estudi si cal modificar la Llei  
de la RGC per adaptar-la a l’IMV, amb l’objectiu d’ampliar l’univers de persones que puguin accedir a 
aquest dret i fer-la compatible entre d’altres  a les rendes del treball o  persones sense residència legal 
però veïnes de Catalunya des de fa molt temps.
 
7.                  Instar el Govern de la Generalitat a augmentar la dotació econòmica de la RGC per poder 
arribar a més col·lectius i major nombre de persones.
 
8.                  Instar el Govern de la Generalitat a reclamar-ne la gestió, com ja gestionem la pròpia 
RGC i les Prestacions no contributives, amb l’objectiu que la ciutadania no tingui dues finestres d’accés  
, sinó una finestreta única i així eliminar duplicitat i burocràcia.
 
9.                  Traslladar els presents acords a la Presidència del Govern de la Generalitat de Catalunya, 
al Departament de Treball, Afers Socials i Famílies, als grups polítics del Parlament de Catalunya i a les 
entitats municipalistes de Catalunya.
 

 

Moció TFB: En suport a la necessitat d'un pacte d'Estat pel dret a l'habitatge (Expedient 
2257/2020)

Favorable Tipus de votació: Unanimitat
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El Secretari llegeix l’acord.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Nerea García, qui diu: «Moltes gràcies. La crisi del  
coronavirus ha tornat a posar en perill el dret a l’habitatge, un dret que s’ha vulnerat des de la crisi del  
2018,  en  la  qual  Espanya  va  liderar  en  desnonaments  a  nivell  europeu.  L’accés  i  la  qualitat  de 
l’habitatge, son factors decisius en la lluita contra les desigualtats i també en la lluita contra el canvi  
climàtic. A més, tant la promoció de nous habitatges com la millora dels existents, tenen importants 
impactes  econòmics.  Afrontar  l’emergència  habitacional  com  una  oportunitat  per  al  impuls  d’una 
economia  sostenible,  requereix  treballar  en  un  gran  pacte  d’Estat  de  caràcter  estructural  i  amb 
horitzons a llarg termini que impliqui a totes les administracions públiques i les organitzacions socials.  
Per això volem impulsar un pacte d’Estat per al dret a l’habitatge en el que els objectius siguin allargar  
la prohibició dels desnonaments al menys 6 mesos més, per atendre l’emergència de la crisi i per tal 
d’impedir una nova onada de desnonaments, la lluita contra l’especulació i la regulació del preu dels  
lloguers, així com tenir més habitatge públic de lloguer. També impulsar nous models de producció 
d’habitatge que siguin més ràpids, eficients i sostenibles. Cal que des del municipalisme liderem una 
estratègia compartida amb la resta d’administracions, per tal de donar resposta a garantir el dret a  
l’habitatge, ja que des dels ens locals compartim una gran preocupació davant la crisi ocasionada pel 
coronavirus. Moltes gràcies».

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Mª José Granados, qui diu: «Gracias alcaldesa. 
Buenas tardes a todos en primer lugar. Agradecer al grupo político Totes fem Badia que haya recogido 
todas nuestras aportaciones. La pandemia no solo ha producido una crisis sanitaria, si no que también  
ha  provocado una  crisis  económica  y  social  que muchas familias  están padeciendo a diario  hoy. 
Muchas se han visto en situación de no poder hacer frente al pago de la hipoteca o el alquiler de su  
casa, entre otras muchas cosas. Los ayuntamientos han dado, como el nuestro, ha dado respuesta en 
la medida de sus posibilidades a todas las situaciones de vulnerabilidad. En paralelo, el Gobierno de 
España avanzó una transferencia urgente de fondos del  Plan estatal  de vivienda 2018-2021 a las 
comunidades autónomas, de un total de 346 millones de euros, y a continuación se transfirieron 100 
millones de euros a cargo del fondo de contingencia. Cada comunidad autónoma tiene la flexibilidad de 
decidir qué importe destinará a programas del Plan estatal de vivienda, cómo lo va a utilizar, ayudas a 
víctimas de violencia de género, personas en riesgo de desalojo de su vivienda, personas sin hogar, 
personas  de  especial  vulnerabilidad,  así  como  programas  para  contribuir  a  minimizar  el  impacto 
económico y social de la Covid-19. En el caso de Cataluña se ha recibido por parte del Estado 52.780 
millones  de  euros,  que  provienen  del  Plan  estatal  de  vivienda  y  14.500  millones  del  fondo  de 
contingencia.  Estas  ayudas  para  el  pago  de  alquileres  de  carácter  extraordinario,  está  dirigido  a 
inquilinos que, como consecuencia de la crisis del Covid, tengan problema para hacer frente al pago de 
su vivienda. Los ayuntamientos como el nuestro, ya se han hecho cargo del incremento exponencial de 
necesidades económicas y sociales de la ciudadanía a raíz de la pandemia.  A lo que nos vemos  
abocados, es a paliar la situación creada por la suspensión de ayudas por parte del Govern de la 
Generalitat.  El  Govern  de  la  Generalitat,  recordemos  que  tiene  las  competencias  en  materia  de 
habitatge y por tanto, las tiene que ejercer poniendo los recursos propios necesarios para garantizar el 
derecho a la vivienda, como ya se ha hecho en otras comunidades. Es necesario, entre otras medidas, 
incrementar el gasto para poder ayudar a los colectivos vulnerables a reducir el alquiler o hipoteca de  
sus  viviendas;  reforzar  las  oficinas  locales  de vivienda  con  una  mayor  dotación en los  convenios  
firmados con los ayuntamientos, en previsión del aluvión de consultas, dudas, solicitudes, derivados de 
esta crisis; exigir que se levante de manera inmediata la suspensión de la prestación de ayudas para 
contribuir a minimizar el impacto social y económico de la Covid en alquileres de vivienda habitual. Por 
todo ello, daremos soporte a esta moción, ya que sabemos de la necesidad de un pacto de Estado por 
el derecho a la vivienda. Gracias”.

S’aprova per unanimitat el següent acord: 

La crisi sanitària provocada per la COVID-19 ha obligat els ajuntaments a aplicar polítiques públiques 
de contenció durant l'estat d'alarma amb intel·ligència col·lectiva, proximitat en l'atenció i sensibilitat en 
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les accions per evitar el col·lapse del sistema públic de salut. Ara els ens locals es troben aprovant i  
implementant mesures socials i econòmiques en el procés de desescalada.

 
Els Ajuntaments hem impulsat en temps rècord la creació d'equipaments socials i sanitaris, hem fet 
front a les demandes de la població més vulnerable, i hem dedicat molts esforços en l’aplicació de les  
diferents mesures de les fases de la desescalada. En paral·lel, el Govern de l'Estat ha aprovat un 
conjunt  de  de  mesures  d'escut  social  per  evitar  que  l'emergència  sanitària  trenqués  el  model  de 
cohesió social i es produís un increment de les desigualtats existents.

 
En matèria d'habitatge la situació anterior a la crisi  provocada per la COVID19 ja era preocupant.  
L’estat espanyol liderava els desnonaments a nivell europeu, amb 54.000 el 2019, majoritàriament en 
règim de lloguer;  el  nostre  parc públic  és  insuficient  (un 2% del  total  enfront  del  15% de mitjana 
europea);  disposàvem d’un parc privat  d’habitatge envellit  i  de mala qualitat,  que no complien els  
estàndards energètics actuals, i els preus de lloguer eren massa elevats en relació amb la capacitat 
adquisitiva de la població.

 
Aquesta  situació  és  el  resultat  de  les  diferents  polítiques  impulsades  durant  els  últims  40  anys, 
especialment de la mala gestió duta a terme durant l'anterior crisi immobiliària. La crisi de 2008 i la  
seva gestió posterior va estar marcada per una emergència habitacional caracteritzada per milers de 
desnonaments, per una severa reducció de les partides pressupostàries quan més es necessitaven, i 
per canvis normatius que en lloc de beneficiar la majoria van afavorir a uns pocs, com el rescat bancari, 
la negativa a la dació en pagament, la regulació de les SOCIMI i la flexibilització del lloguer.

 
Afortunadament, les noves mesures aprovades pel Govern estatal s'allunyen dels errors del passat, tot  
i que encara s'ha de continuar treballant. Tant la prohibició de llançaments, les ajudes al lloguer, com la 
pròrroga  automàtica  dels  contractes  de  lloguer  han  estat  mesures  essencials,  però  que  caldria 
prorrogar,  com  a  mínim,  durant  6  mesos  més.  Aquestes  mesures,  importants  i  necessàries,  són 
mesures  d’urgència  i  no  suposen  un  canvi  estructural  en  un  Estat  que  encara  pateix  un  retard 
considerable en relació a les millors pràctiques europees en polítiques d’habitatge.

 
L'accés i la qualitat de l'habitatge són factors decisius en la lluita contra les desigualtats i  el  canvi 
climàtic. A més, tant la promoció de nous habitatges com la millora de les existents tenen importants  
impactes econòmics.

 
Afrontar  l'emergència  habitacional  com  una  oportunitat  per  a  l'impuls  d'una  economia  sostenible 
requereix treballar en un gran pacte d'Estat de caràcter estructural i amb horitzons a llarg termini que  
impliqui totes les administracions públiques i les organitzacions socials.

 
Donada la gran preocupació que els ens locals comparteixen sobre com garantir el dret a l’habitatge 
davant  de  la  enorme  crisi  habitacional  que  viurem  per  la  crisis  econòmica  ocasionada  per  el  
coronavirus  SARS-CoV-2,  estem  convençudes  que  des  del  municipalisme  hem  de  liderar  una 
estratègia compartida amb la resta d’administracions per a garantir aquest dret. Una estratègia que 
abordi la imminent emergència, però que també se centri en canvis de caràcter estructural mitjançant 
una Pacte d’Estat pel Dret a l’Habitatge.

Ateses les consideracions anteriors, proposem.

ACORDS:

1. Instar la cooperació entre totes les administracions públiques per fer front a la crisi habitacional 
post COVID-19 i fer tots els esforços possibles per a garantir el dret a l’habitatge, mitjançant un 
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Pacte d’Estat pel Dret a l’Habitatge.

2. Demanar que aquest Pacte d’Estat pel Dret a l’habitatge contempli, com a mínim, el decàleg de 
mesures següents:

a. Impuls  de  l’habitatge  com  a  sector  estratègic  per  a  la  recuperació  econòmica,  la 
cohesió  social  i  la  lluita  contra  el  canvi  climàtic.  Per  això  cal  un  increment  del  
pressupost d’habitatge fins a l’1% del PIB.

b. Aplicació d’una nova moratòria per a desnonaments i una nova pròrroga automàtica 
dels contractes de lloguer, de com a mínim 6 mesos.

c. Creació  de  mecanismes  de  mediació  obligatòria  com  a  requisit  previ  a  l’inici  de 
qualsevol procés judicial de desnonament.

d. Inici d’una reforma fiscal per beneficiar el lloguer protegit i la rehabilitació.

e. Impuls a la construcció d’habitatge donant prioritat al lloguer protegit i altres règims no 
especulatius com la cessió d’ús mitjançant processos d'industrialització i amb un nou 
model de col·laboració públic-privat.

f. Impuls a la rehabilitació energètica i d’accessibilitat del parc d’habitatges.

g. Garantia dels drets energètics.

h. Lluita contra l’especulació.

i. Reconversió dels habitatges buits de la SAREB i dels grans tenidors en habitatges de 
lloguer per a famílies vulnerables, cedint-los als ajuntaments mitjançant les borses de 
lloguer municipals.

j. Regulació i control del preu dels lloguers.

k. Reforçar les Oficines Locals d'Habitatge, amb major dotació dels convenis signats amb 
Ajuntaments, en previsió de l'allau de consultes, sol·licituds, etc. 

3. Instar el Govern de l’Estat espanyol, conjuntament amb les Comunitats Autònomes i les entitats 
municipalistes, a posar en marxa aquest Pacte d’Estat pel Dret a l’habitatge, però que es tingui  
en compte a ciutats com la nostra que per la seva singularitat mai s'ha pogut acollir a la llei de 
barris.

4. Instar  la  Generalitat  de Catalunya  a  participar  de manera  activa  en l’elaboració  del  Pacte 
d’Estat pel Dret a l’Habitatge i a defensar la seva aprovació el més aviat possible.

5. Traslladar els presents acords al Govern de l’Estat espanyol, a la Generalitat de Catalunya, a la 
Diputació de Barcelona i a les entitats municipalistes de Catalunya i a la FEMP.
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B) ACTIVITAT DE CONTROL 

Coneixement resolucions de l'alcaldia

La Corporació es dóna per assabentada de les resolucions de l’Alcaldia des del número 2020-0490 a la 
2020-0537.

Coneixement Pla integral de reconstrucció econòmico i social (expedient 2254/2020)

La Corporació pren coneixement del Pla Integral de reconstrucció econòmico i social a Badia del 
Vallès.

La senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor Roberto Castillo, qui diu: «Gracias señora alcaldesa. 
En primer lugar, agradecer la buena disponibilidad del equipo de gobierno para trabajar y desarrollar  
este plan con las aportaciones de todos, vecinos, entidades y grupos políticos. Trabajo necesario en 
estos momentos de crisis que vivimos por la pandemia provocada por el  Covid-19 y su naturaleza 
incierta. Y debido a ello, no podemos fallar a nuestra ciudadanía, de ahí el plan de trabajo realizado por 
todos, que espera dar, dentro de nuestras posibilidades, respuestas a nuestros vecinos y vecinas, 
entidades y comerciantes, a todas y cada una de sus inquietudes. Durante esta pandemia, habéis  
tenido  a  Esquerra  de  vuestro  lado,  igual  que  la  seguiréis  teniendo  en  cualquier  situación  de 
emergencia,  sea  ésta  la  que  sea.  Tenemos  una  responsabilidad  con  nuestra  ciudadanía,  tanto 
posiblemente, como con el equipo de gobierno, con lo cual, en toda emergencia existente, estaremos 
siempre que se nos necesite, para apoyar, ayudar y todo lo que sea necesario. Por lo tanto, ayudaré, 
trabajaré y facilitaré, dentro de mis posibilidades o limitaciones, el trabajo del equipo de gobierno en 
emergencias  como la que estamos viviendo,  desarrollando este  plan y  desarrollando todo tipo de 
proyectos y iniciativas que puedan dar respuestas y beneficios a nuestros vecinos. Muchas gracias”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Amalia Frutos, qui diu: “Gracias señora alcaldesa. 
Bueno, solo decir un pequeño resumen. Esto nos pilló a todos muy de golpe, sin saber qué hacer. Han 
sido los meses que más hemos hablado, aunque sea por modo telemático. Creo que han sido los 
meses donde, a lo mejor, más caña nos hemos dado, pero donde mejor nos hemos entendido, porque 
todos teníamos un objetivo común, los vecinos. Creo que aquí se pone de manifiesto, que, aparte de 
los colores que tengamos cada uno, miramos por lo que tenemos que mirar, por los vecinos. Y ahí 
iremos todos a una. Desde el minuto cero estuvimos a disposición, seguiremos estando por los vecinos  
y seguiremos siendo un poco pesados, también lo reconocemos, en algunos asuntos, pero estaremos 
ahí. Es nuestra ciudad, son nuestros vecinos y creo que entre todos conseguiremos salir lo mejor 
posible de esto. Y nada más. Gracias”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Nerea García, qui diu: “Gracias. Bueno, primero de 
todo nos gustaría agradecer a todos los grupos municipales por haber trabajado conjuntamente en el  
plan de reconstrucción.  También a todas las entidades que participaron y a las personas que han 
hecho aportaciones  a  través  de la  web del  ayuntamiento.  En Totes  fem Badia  creemos que este 
documento  se  tendrá  que  seguir  trabajando,  ya  que  según  como  evolucione  la  crisis,  vamos  a 
necesitar  incorporar  nuevas medidas.  Por  eso queremos volver  a  reiterar  nuestro compromiso de 
seguir trabajando conjuntamente con el resto de grupos municipales y con la ciudadanía en este plan 
de reconstrucción. Desde que se nos comunicó que realizaríamos el plan, nos pusimos a trabajar e 
hicimos llegar varias propuestas. Todas ellas fueron negociadas y finalmente, muchas de ellas se han 
recogido.  En Totes fem Badia, pedimos poner atención en los Servicios Sociales,  tener  en cuenta 
cuánto había aumentado la necesidad de ayuda a las familias durante la pandemia. Hicimos también 
muchas propuestas en el  marco del  presupuesto, aprobando finalmente reservar 300.000 euros de 
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crédito del presupuesto actual para realizar los gastos necesarios. En cuanto a Comercio, nuestras 
propuestas han sido ofrecer medidas de soporte a autónomos en la reorientación de sus negocios o en 
temas de marketing,  impulsar  la Mesa de comercio y  consensuar  un nuevo plan de dinamización 
comercial,  así  como  ceder  espacios  vacíos  para  realizar  un  plan  de  incubadoras  de  proyectos 
innovadores y también impulsar una campaña a nivel comarcal en el Mercado municipal. En ámbito 
social, para proteger al derecho a la vivienda, propusimos redefinir la Mesa de l’habitatge, con nuevos  
objetivos, incorporando nuevas figuras profesionales y hacer convocatorias periódicas para que ésta 
sea más dinámica. También pedimos establecer medidas concretas, como crear un protocolo de ayuda 
a los desahucios. En Ocupación hemos propuesto poner en marcha planes de ocupación en energías 
renovables y la retirada del amianto, entre otros, así como la redacción de un plan de ocupación local a 
corto plazo para la contratación de trabajadores y trabajadoras familiares y auxiliares del hogar como 
respuesta a la demanda de la ciudadanía del municipio. También propusimos que cuando se pueda 
realizar  obra  pública,  ésta  dé  respuesta  a  las  necesidades  de  la  ciudad,  priorizando  espacios  y 
equipamientos  degradados  y  que  en  los  procesos  de  licitación  de  obra  pública  se  establezcan 
condiciones para favorecer la contratación de personas paradas del municipio. Aunque quisiéramos 
que se hubieran aprobado muchas más propuestas de las que hicimos, como ayudas a autónomos o la 
creación de una nueva sala de estudio para los y las estudiantes de Badia y muchas otras sobre el  
presupuesto,  sabemos  y  somos  conscientes  de  que  se  ha  mantenido  una  actitud  colaborativa, 
negociadora y de consenso entre todos los grupos políticos y nos sentimos orgullosas de que así sea. 
Nos gustaría que así continúe en el futuro para implementar nuevas medidas para paliar los efectos de 
la crisis, así como trabajar en los presupuestos del año que viene de forma conjunta. Nuestro objetivo 
es que el  plan de reconstrucción siga creciendo y que se implemente al  100% en Badia. Muchas  
gracias”.

La senyora alcaldessa diu: “La verdad que me sumo a las palabras de mis compañeras y de Roberto  
también. Es verdad que desde que empezó esta situación, hace ya…. va a hacer 4 meses, parece que 
fue ayer, pero va a hacer 4 meses desde que se decretó el  estado de alarma, hemos tenido una 
relación  muy  muy  fluida  entre  todos  los  regidores  y  regidoras,  nos  hemos  visto  prácticamente 
semanalmente, tiene razón Amalia que nos hemos visto… ahora nos vemos menos que nos hemos 
visto en un primer momento y tengo que decir que la verdad que el talante ha sido en todo momento de 
apoyo, de entendimiento, de empatizar, nosotros de explicar, de ser transparentes, de que tuvieran 
todos los grupos la misma información que teníamos nosotros y el resto de grupos la verdad que han 
tenido una actitud muy propositiva, muy empática, y se agradece por quien tiene la responsabilidad en 
un  momento  determinado,  tan  duro  como  éste,  de  tomar  decisiones.  Y  eso  se  plasma  en  un 
documento como este, que en el fondo, bueno, es un punto y seguido de nuestra labor como regidores 
y regidoras. Yo quiero apelar  a que todos los  regidores y regidoras habéis  trabajado muchísimo, 
habéis  hecho  muchas  propuestas,  hemos  tenido  reuniones  muy  largas  e  intentando  también 
economizar  en  el  tiempo,  que  también  yo  creo  que  lo  hemos  hecho muy  bien,  tampoco es  fácil 
gestionar las reuniones, los tiempos y las intervenciones de la manera que lo hemos hecho. Yo que he 
vivido muchos mandatos en esta casa, os tengo que dar la enhorabuena y felicitaros por el  buen  
trabajo negociador y sobre todo por la manera de concretar y de analizar y de sintetizar cada una de 
las propuestas que hemos ido haciendo todos y todas, pero es un momento de mirar adelante, sin 
perder de vista el escenario de incertidumbre y de excepcionalidad del momento que vivimos. Hoy 
tenemos claras pocas certezas, lo que sí que sabemos es que estamos en una crisis económica y  
social sin precedente en el que hay que dar respuesta a las necesidades, lo primero y principal a las 
necesidades básicas de nuestros ciudadanos y de nuestras ciudadanas, es nuestra razón de ser, todos 
y todas estamos aquí por una vocación clara de servicio público y creo que esto da sentido a lo que 
hacemos. Y este documento en el fondo lo que recoge es todas esas respuestas a lo que ya sabemos,  
que es que existe una crisis económica y social, que el escenario económico que estamos viviendo es 
un escenario también complicado, porque la pérdida de ingresos para las arcas municipales también 
nos va a tener que hacer reorientar determinadas políticas, priorizar algunos elementos de gasto que 
teníamos inicialmente previsto hacer con la elaboración del presupuesto y reorientarlo hacia las nuevas 
necesidades, pero lo hicimos en el 2018, lo volveremos a hacer porque es nuestra responsabilidad y  
porque por eso nos han puesto aquí los ciudadanos y las ciudadanas. Y todo ello, yo creo, sin perder 
de vista una hoja de ruta principal, que es nuestro plan de mandato con un horizonte de legislatura. 
Ahora  mismo  tenemos  que  reorientar  este  documento  hacia  unas  necesidades  que  hemos 

Ajuntament de Badia del Vallès

Avinguda Burgos s/n, Badia del Vallès. 08214 (Barcelona). Tel. 937182216. Fax: 937182042

C
od

i V
al

id
ac

ió
: R

FA
KL

J3
5H

G
JY

TA
4J

66
J4

C
W

D
R

H
 | 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//b
ad

ia
de

lv
al

le
s.

se
de

le
ct

ro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 2

9 
de

 3
6 



 

consensuado entre  todos  y  todas  que son  las  esenciales.  Hemos  pactado medidas  en  el  ámbito 
económico,  hemos pactado medidas para los comerciantes, para los autónomos, para reactivar  el  
comercio.  Hemos  planteado  medidas  también  que  tienen  que  ver  con  tributos,  hemos  planteado 
medidas sociales. Hemos planteado también medidas laborales, con planes de ocupación, en sectores, 
como comentaba antes la compañera Pilar Paz, en un sector, también esta crisis nos ha llevado a 
entender que había sectores a los que no les dábamos una importancia fundamental como tienen, 
como puede ser el sector de la limpieza o el sector de los cuidados. Yo creo que también nos ha hecho 
reflexionar sobre qué modelo de atención a la gente mayor tenemos y qué modelo de atención a la 
gente mayor debemos construir entre todos y todas, y el espacio de los cuidados yo creo que hay que 
dignificarlo y lo tenemos que dignificar desde el sector público y yo creo que una buena herramienta de 
dignificación es desde la perspectiva también de generar planes de ocupación y de capacitación, sobre 
todo también porque es un sector muy feminizado y una de las cosas también que nos hemos puesto 
de acuerdo es que tenemos que intensificar la inserción laboral de las mujeres, que son las grandes 
afectadas, casi siempre, por las crisis económicas y en este caso, se constata en los números de 
desempleadas  que  son  superiores  a  los  de  los  desempleados.  Hemos  hablado  de  medidas  de 
alfabetización digital. Hemos hablado también de poner la salud emocional también en el centro. Esta 
crisis también nos ha llevado a pensar que la salud emocional de muchas personas y de muchas 
familias que han padecido los efectos de esta crisis, no solo porque han perdido seres queridos, que es 
lo peor que te puede pasar, si  no también porque todo este tiempo confinados en casa, con una 
situación de incertidumbre económica y  con una situación de incertidumbre laboral  también es un 
factor que hace que nuestra salud emocional se deteriore. Hoy me han pasado, esta mañana los datos 
del  CIR (Centro Integral  de Recursos para las mujeres), los datos son preocupantes, los datos de 
mujeres atendidas en esta etapa de confinamiento también ha puesto las alarmas en que tenemos que 
reforzar  también  los  sistemas  de  atención  a  las  mujeres,  sobre  todo  a  las  víctimas  de  violencia 
machista.  Y también  en  temas  de  educación  y  de  cultura,  hemos  hecho  una  moción  que  habla 
precisamente de eso, del derecho que tienen todos los niños y niñas, independientemente de cual sea 
su situación económica y social a tener derecho al éxito educativo, y eso implica necesariamente tener 
los elementos necesarios como para poder seguir las clases, y en esta situación de pandemia se ha  
visto muy claro que no todos los alumnos y alumnas estaban preparados de la misma manera para 
poder  seguir  las  clases  a  distancia.  En  definitiva,  un  montón  de  medidas  que  se  tendrán  que  ir 
adaptando, que se tendrán que ir  actualizando,  que el  equipo de gobierno sigue exendiéndoos la 
mano, no solo para este plan de reconstrucción, si no para todo el mandato. Espero, deseo, que esto 
sea la tónica general de trabajo, tendremos discrepancias, nos pondremos a veces de acuerdo, otras 
veces no lo conseguiremos, pero yo creo que el tarannà y ese espíritu negociador yo creo que tienen 
que presidir la legislatura, porque como bien habéis dicho, la ciudadanía tendría que sentirse orgullosa 
de sus representantes y de que tengan este espíritu negociador y de, permitirme la expresión, de buen 
rollo, que creo que se está dando entre nosotros y nosotras, así que muchas gracias por todo el trabajo 
hecho y seguiremos avanzando de la misma manera”.

C) PRECS I PREGUNTES

La senyora alcaldessa dóna pas al torn de preguntes. En primer lloc, pren la paraula el senyor Roberto 
Castillo, el qual diu el següent:
Hace unos días, me enteré gracias a las redes, y no por el equipo de gobierno, de la tala de los pinos 
del CAP, unos pinos que llevan en ese lugar desde antes de la construcción de nuestra ciudad, pinos 
irreemplazables, como muchos otros que habéis ordenado talar o dejado caer por la falta de políticas 
ecológicas y respetuosas con nuestros pinos, o si se prefiere, por la falta de inversiones al respecto.  
Teniendo en cuenta la cantidad de reuniones que hemos tenido últimamente, no hubiera estado de 
más informar a la oposición sobre la decisión tomada sobre los pinos del CAP, porque aunque os  
excuséis de que la Directora del  CAP haya solicitado su tala, la responsabilidad última es de este 
ayuntamiento. Esquerra Republicana está en contra de la destrucción de nuestros espacios verdes, o 
de nuestros pequeños pulmones en la ciudad, ya sea por acción u omisión. Esquerra Republicana 
también está en contra de la tala de nuestros pinos sin justificación alguna y también estamos en 
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contra de la falta de inversiones en políticas al respecto. Se pueden buscar y procurar que nuestros 
pinos no se tengan que caer cada vez que hay un temporal y que éstos no supongan un peligro para la  
ciudadanía por sus extrañas curvaturas. Por fortuna, existen opciones y posibilidades para evitar tan 
dramático destino. El por qué no se llevan a cabo es algo que espero que nos expliquéis, ya que es  
lamentable que busquéis siempre el método más rápido y más económico, que suele ser la tala. Y 
finalizo, porque poco a poco, nos estáis dejando sin pinos. No solo nos dejáis sin sus refrescantes 
sombras, si no sin el oxígeno que crean y de una parte de la historia de nuestra ciudad. Ojalá sean  
estos los últimos pinos que tengamos que lamentar su tala, por lo tanto, espero una contestación o  
justificación coherente del por qué de la autorización de la tala.
Siguiente cuestión. Hemos podido observar cómo quedó nuestra ciudad después de la noche de San 
Juan. Si bien hay grupos de vecinos y vecinas que recogen todo lo que ensucian durante esa noche, 
hay otros que tienen un total desprecio por la limpieza, el orden y el civismo. Lo que no entiendo, y me 
gustaría que se me explicase, dado como estaba la ciudad a la mañana siguiente, que no hubiera un  
grupo de limpieza que limpiara todo o parte de lo que ensuciaron nuestros incívicos vecinos, que 
disfrutaron de esa mágica noche dejando por todas partes sus desechos y basuras y recordándonos, 
una vez más, que el día que los humanos falten, la naturaleza no nos va a echar en falta. Eso es todo.  
Gracias.

Després arriba el torn de paraula a la senyora Amalia Frutos, la qual diu:
Traemos tres puntos. En el parking de la avenida Burgos, queremos creer que va a ser provisional,  
pero nos duele la vista ver la recogida de la gotera. Se ha puesto un canalón muy bonito con unas 
bridas de plástico. Si antes la gota caía en medio, ahora la gota cae en la columna. Esperemos que  
sea provisional. La gota no es que haya salido de golpe, lleva ya. No entendemos la solución que se le 
ha dado, esperamos que alguien nos la explique.
Otro pleno más vengo con el aparcamiento del Molí. Por fin descubrimos cuál era el murito que se iba  
a arreglar. El mismo día que se abrió, dicho murito ya estaba roto. No tenía golpes, no había sido un 
coche, lo acababan de abrir, no sé qué habrá sido. Nos pusimos en contacto con el señor Polo y se lo  
pusimos de manifiesto. Primero lo negaba, negaba la mayor y que no había ido a ver la obra. Tenemos 
un problema si se hacen obras y no vamos a verlas, tenemos un problema. Bueno, como ya sabemos 
de qué va, hacemos la foto y la mandamos, osea, no mentimos. 
Otro punto, estamos charlando de los árboles del CAP que se han talado. A nadie nos gusta que se 
talen árboles, lo bonito de nuestros municipios son los árboles que tenemos. Tenemos en el campo del  
Johan Cruyff, entre el campo y la Mediterráneo, ya lo dijo mi compañero en varios plenos, en los pinos  
tenemos nidos de cotorras. Cada vez hay más. En cuanto viene una ventolera y con mala suerte si ha 
llovido antes, el pino va al suelo, osea, seguiremos perdiendo pinos si entre todos no buscamos una  
solución. Los del CAP está muy mal haberlos podado, lo puedo entender, pero éstos los podemos 
salvar. No esperemos a que se caigan. Gracias.

Per últim, li toca el torn a la senyora Ana Luque, la qual diu:
A veure, primer de tot, uns veïns ens han traslladat el seu neguit i preocupació. Una és Eivissa, 10, al  
qual ens comenten que hi ha un excés de coloms i les seves restes. Hem vist fotografies i la veritat és  
que impressionen molt, embruten moltíssim i hi ha insalubritat en aquella zona. Ens han comentat que 
ja ha havien informat, però que no saben si ha fet contesta, si ha respost. Doncs aquest és un tema. 
L’altre, Menorca 6, amb un problema greu de rates. Segons la veïna els gats «están asustados de las 
ratas», de la situació que hi ha.
Després, per un altre banda, els parcs ja estan oberts i de la majoria encara no s’han tret les males 
herbes. Ens agradaria que pot ser s’hauria d’agilitzar això, perquè els nens i les nenes ja van a jugar.
Y por otro lado, como último, se nos informó en la comisión informativa que el Mercadona había pedido 
hacer una ampliación de su recinto y Totes fem Badia quería plantear al equipo de gobierno cuál es su  
modelo de comercio para Badia,  porque estamos adaptando un plan de reconstrucción donde se 
quiere cuidar a los comercios, hacerlos fuertes, competitivos, porque en Badia nos interesa que los  
locales estén abiertos, que generen vida, riqueza, pero después podemos abrir la puerta hacia un 
supermercado que ya en su día cuando lo abrió ya tuvo repercusión en los pequeños comercios y 
ahora, pues podría ser más grave, porque se podrían hundir tiendas que ya funcionan. Creemos que 
es un tema importante para valorar y nos gustaría saber qué beneficio generaría para Badia esta 
ampliación,  en  qué  afectaría  al  parking  que  hay  al  lado,  por  detrás  del  Mercadona,  qué  espacio 
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ocuparía, si afectaría a la calle Ibiza, y como oposición nos gustaría tener, cuando sea, cuando esté  
hecho, el proyecto, lo antes posible y que podamos abrir un espacio de diálogo y de consenso entre 
todos los partidos y también de la ciudadanía, si es posible. Muchas gracias.

La senyora alcaldessa dóna pas al torn de resposta i per això, en primer lloc, dóna la paraula a la 
senyora Encarna Rodrigo, la qual diu:
Bueno,  en primer lugar,  porque tengo un montón de preguntas que contestar,  a todos  los grupos 
políticos, explicar que sí es verdad que en las comisiones informativas no se informó sobre la tala de 
los pinos, pero no se informó porque realmente yo no lo sabía. Debo decir que los primeros que no 
estamos a favor de la tala de los pinos, es el equipo de gobierno y después del equipo de gobierno o 
antes, la técnica de Medio Ambiente, osea, para cortar un árbol, se lo piensa y requetepiensa. Aquí lo 
que ha sucedido es que el CAP tenía un problema con dos árboles que estaban las raíces fuera, uno... 
corrían peligro de caída y entonces nos piden, si ustedes acceden al expediente donde está toda la  
documentación que se basa en esto, verán que hay un informe de un grupo SIFU que les han hecho al  
CAP con fotografías y toda la parte técnica de cómo están esos dos pinos que tienen las raíces fuera,  
que corren peligro para los transeúntes. En definitiva, es una petición que nos hacen porque una  
empresa hace un informe, que además está colgado en el  expediente, diciendo que corre peligro, 
además de una valoración económica. Entonces aquí el ayuntamiento, después de un informe que nos 
presenta el CAP diciéndonos esto, lo único que hemos hecho es dar la autorización a algo que era  
peligroso para cualquier persona que pasara por allí y además señalizar   y balizar para que no hubiera 
peligro  de  accidente  mientras  que  están  haciendo  la  tala.  Y  eso  es  todo.  Veréis  también  en  el 
expediente que hay vecinos que cuando se han enterado de la tala, han hecho líneas verdes y han 
pasado mails a la técnica, y la técnica les ha contestado y les ha dicho bueno, pues que había peligro,  
osea, que la inclinación era fuerte y que además las raíces estaban muy superficiales, que había 
riesgo de caída de los mismos y que, por lo tanto, lo ha tenido que hacer. Dicho esto, nosotros estamos 
muy preocupados por el pulmón de Badia, de hecho tenemos 78, bueno, creo que hemos sembrado 
unos 12 por la avenida Costa Brava y creo que Mediterráneo, estamos muy preocupados por el pulmón 
de Badia, tenemos 78 especies de árboles ahora mismo que nos ha pillado el  Covid,  para poder 
plantarlos. La idea era hacer reposición de muchos árboles que hemos tenido que talar, no por gusto,  
si  no  por  enfermedad,  porque  os  aseguro  que  no  talamos  ningún  árbol  por  gusto,  incluso  hay 
ciudadanos que están muy enfadados porque les molesta, les hace sombra, pero si no corre peligro,  
da igual cuántos ciudadanos se puedan quejar, pero para nosotros es importantísimo los árboles y la 
salud y eso es todo lo que os puedo decir. Miraros el expediente y sí que es verdad y pido disculpas,  
que no se informó porque me faltaba ese conocimiento.
Después comentaros que habéis hecho también el comentario Amalia, sobre el parking de la avenida 
Burgos. Lo hemos hablado, es verdad que es un remiendo provisional. Estamos a la espera de ver una 
solución por la parte técnica y vamos a ver cómo lo arreglamos. Sí que es verdad que se ha puesto un  
medio canalón de plástico con unas bridas, que podía haberse puesto una tubería de otra manera,  
pero de momento es lo que se ha hecho porque es muy, muy provisional y esto ya te lo... me parece 
que ya te lo he comentado, que era, por decirlo de alguna forma, una ñapa provisional y muy a muy 
corto tiempo. 
Sobre el muro del Moli, bueno, pues tenemos discrepancia, porque hay técnicos que dicen que el muro 
del Molí está bien, que lo único que está rajado es la parte de fuera que es porque… bueno, pues 
porque ha cedido o porque un coche la ha picado y tú estás diciendo que está roto. Seguramente entre  
Juan y Juanillo, osea, Juanote y Juanillo tenemos un Juan. Yo he pasado parte a la brigada para que  
eche un vistazo y vaya y lo mire.
El tema de las palomas. El tema de las palomas sí que es verdad, pero no en Ibiza, 10. En muchas  
partes de Badia tenemos un grave problema con las palomas en muchas comunidades, porque las 
cacas son ácidas.  Nosotros todo lo que podemos hacer  en este tema y estamos interfiriendo, es  
ponerle pienso para alimentarlo de manera de que no… ahora no me sale la palabra,  bueno,  de 
manera de que no procreen las palomas. Lo que no podemos es intervenir en los edificios ni en las 
fachadas porque haya más palomas. Por otro lado hay una parte y de esto Nerea lo sabe, que también 
se quejan de que aparecen palomas muertas en determinadas zonas, que enseguida vamos y las 
retiramos, que tampoco sabemos por qué. Lo queremos achacar a que hace demasiada calor o que 
depende en qué zona, que además lo estamos intentando controlar, no vaya a ser que haya algún 
vecino que les dé veneno. Osea que tenemos aquí los vecinos que se quejan de molestia y los vecinos  
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que se quejan de que por qué las palomas se están muriendo y por qué les ponemos pienso para no  
procrear.
Tema de las ratas. Menorca, 6. Yo vivo en Menorca, 4. Menorca, 2, Ibiza, Mediterráneo, Costa Brava… 
osea, estamos inundados. La empresa va, yo diría, que a todos los sitios donde le decimos, incluso… 
lo que no hace es picar a los vecinos a no ser que sea un tema muy concreto. Nos pasan a nosotros el  
report conforme han estado allí, pero la empresa lo que hace es que llega, visualiza si hay agujero o no 
hay agujero, os lo he explicado, introduce el veneno, tapa para que las ratas coman y lo ideal sería  
poner cemento en todos los agujeros que detectamos, y eso es imposible hoy por hoy porque no 
tenemos dinero para hacer tanta intervención a nivel de obra, pero bueno, estamos en ello, estamos 
intentando que una vez que la empresa vaya y mire dónde está el agujero, nuestra brigada vaya y 
eche cemento y  intentaremos apaliarlo,  pero es  que hay que entender  que Badia está  hueco por 
debajo. Hay alcantarillado muy antiguo que está en desuso y ahora en verano las ratas… bueno, ya 
sabéis que crían. 
Las malas hierbas. Las malas hierbas estamos en ello. Hemos abierto los parques y como sabéis 
vamos con un retraso de mucho tiempo. Osea, donde antes Fundació Tallers intervenía en una hora, a 
pesar de que ahora tiene refuerzo de una brigada, para cortar  unas hierbas que habitualmente lo 
tenían, ahora hay muchísimo más porque han estado meses y meses sin trabajar y vamos un poco 
más lentos, pero lo están haciendo todo. Han empezado por zonas de más riesgo y están trabajando y 
bueno, yo creo que antes de que acabe este mes tendremos todo y empezarán a volver a la pauta  
normal. Gracias.

La senyora alcaldessa diu:
Ahora le daré la palabra al señor Moya. Solamente comentar un par de cosas. Una, primera, estoy  
perpleja con lo del tema de los árboles y lo digo de verdad, con toda, ni siquiera sale ese dinero del 
presupuesto del ayuntamiento y un regidor de Esquerra dice que utilizamos la opción más barata. En  
fin, si alguien ha utilizado la opción más barata, desde luego no ha sido este ayuntamiento, ha sido el 
Departament de Salut.  Yo ahí  lo dejo. Cuando a veces hacemos determinadas afirmaciones, pues 
deberíamos pensar a quién le atribuimos las tomas de decisiones de las opciones más baratas. Hemos 
talado 2 pinos que según los técnicos… yo como no soy jardinera, yo no me atrevo a afirmar con tanta  
rotundidad que se podían aplicar otras medidas. Yo puedo, a lo mejor, afirmar con rotundidad otras 
cosas, que a lo mejor sí que puedo tener conocimientos técnicos, pero cuando yo veo un informe 
técnico de un jardinero que dice que no hay otra alternativa y hay un informe técnico de la técnica de  
Medio Ambiente, de que, si por algo la conocemos en esta casa, precisamente no es porque le guste 
talar árboles, que dice que no hay otra opción, yo no soy quien para decir que existía otra opción, 
como puede ser apuntalar o no sé qué. Si no tengo los conocimientos técnicos, puedo decir al equipo 
de gobierno y decirle, oiga, ustedes tienen informes técnicos que avalan el informe técnico? Sí, el  
informe técnico está.  Entonces  es una decisión técnica,  no es  una decisión política.  Al  equipo de 
gobierno se le pueden echar en cara decisiones políticas. Si la alcaldesa hubiera dicho, departamento 
de Medio Ambiente, corta los árboles del CAP, entiendo que en este pleno se pueda echar la culpa al 
equipo de gobierno,  pero es  que no ha sido así.  Ha habido un organismo competente que tiene  
competencias en un determinado tema que ha decidido por un tema de seguridad hacer una gestión 
dentro de su propio entorno y evidentemente nosotros como tenemos la competencia de autorizarlo, lo 
pide al ayuntamiento y un técnico o técnica, decidiendo que es una decisión técnica, lo autoriza. La 
regidora no se entera, como no nos enteramos de muchas cosas que tienen que ver con tramitaciones  
ordinarias, que forman parte del día a día de los servicios técnicos, resulta que se ha querido elevar y  
poco  más  o  menos,  que  se ha  vendido  como que  la  alcaldesa  sale  con  una  motosierra  por  las 
mañanas a talar árboles indiscriminadamente por la ciudad. No vamos a contestar más sobre el tema 
de los pinos, creo que ha salido ya en varios foros, redes sociales y todos los habidos y por haber. Yo  
voy a dar ya por contestado el tema de los pinos. Creo que sí que es importante lo que ha comentado  
la regidora, y es que la intención del equipo de gobierno y eso sí es una decisión política, es plantar 79 
árboles en este año, de los cuales hemos plantado ya unos cuantos. Tenemos hasta las ubicaciones, 
que me parece que se las ha pasado también en las comisiones informativas. Entonces yo creo que el 
tema ha quedado bastante resuelto. 
Respecto al tema de las ratas, es un tema que nos preocupa mucho. Ya saben ustedes que en el  
presupuesto pusimos una cantidad importante, en el presupuesto de Medio Ambiente, para hacer una 
licitación, para ir  haciendo una intervención integral  en el  alcantarillado,  porque hay una parte del 
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alcantarillado que no se hace servir. No hemos podido hacer el proceso de licitación, con todo lo que 
ha pasado durante todos estos meses, lo que sí que vamos a aprovechar ahora es, según vayamos 
haciendo intervenciones en los jardines, y sepamos que existen poblaciones de ratas, está yendo la 
brigada  con  la  empresa  de  jardinería  y  tapando  agujeros.  Es  una  medida  paliativa,  pero  con  la  
intención  de  hacer  esta  medida  más  definitiva,  que  consideramos  que  es  esta,  la  del  tema  del  
alcantarillado. Pero yo creo que aquí la ciudadanía tiene una labor muy importante de concienciación,  
porque cuando se pone de comer a los animales cosas que no son pienso, se  da de comer a las ratas 
y a las palomas. Y en muchos sitios y en muchos puntos en Badia, en los que se pone alimento, y  
alimento variopinto y diverso. Cuando se planifican sacar determinadas colonias, sé que es un tema 
también que existe controversia entre nosotros, fuera del ámbito urbano, precisamente es por eso, 
para evitar que otro tipo de animales, que también acuden a comer, vayan a comer donde se pone 
alimento. Y respecto del tema de las plagas, es un tema que desgraciadamente no solo nos afecta a 
nosotros,  en  Barberá  tienen  el  mismo problema,  en  Cerdanyola  tienen  el  mismo  problema  y  en 
Sabadell tienen el mismo problema. Es un tema de alcantarillado y de hacer medidas mucho más 
agresivas, como puede ser el  cemento. Yo también quiero decir y quiero hacer aquí una reflexión,  
porque a veces, cuando lo hemos hecho, yo recuerdo etapas, obviamente ustedes no estaban como 
regidores y regidoras, a lo mejor Ana igual sí, del ayuntamiento, se hizo en un momento determinado  
muchas intervenciones, sobre todo en el perímetro de los bloques, para cimentar el perímetro de los 
bloques, y en ese momento hubo mucha discrepancia con parte de algunos partidos políticos, porque 
estaban diciendo que queríamos dejar Badia gris. Tenemos un problema en Badia y es que todo el 
perímetro de todos los bloques de pisos es zona verde, entonces yo creo que habrá en algunos puntos  
muy determinados  donde hemos  visto  una  concentración importante,  habrá que  tomar  decisiones 
drásticas. Lo haremos con cabeza, obviamente,  respetando el  medio ambiente y haciéndolo de la 
mejor manera posible, pero habrá espacios en los que no nos quedará más alternativa que perimetrar  
con cemento, porque el problema o la ventaja que tiene Badia respecto de otras ciudades, es que todo  
el perímetro de todos los bloques de pisos de Badia, es zona ajardinada, y eso es muy fácil para entrar  
y salir las ratas, así de sencillo, porque entran y salen, y eso a veces hace que incluso en las plantas 
bajas de muchos edificios, las ratas entran sin ningún tipo de problema, porque en algunas ocasiones 
también se han hecho intervenciones por parte de las comunidades inadecuadas, de romper las tapas 
ifónicas,  que  también  estamos  ahora  viendo  en  algunas  comunidades  que  se  está  teniendo  que 
intervenir desde la perspectiva de comunidad, porque se han hecho intervenciones inadecuadas por 
parte de la propia comunidad. Dicho esto, no vamos a eludir nuestra responsabilidad, que la tenemos 
toda,  el  100% de la  responsabilidad  del  mantenimiento  del  espacio  público  es  nuestra  y  nuestra 
responsabilidad será ponerle remedio. 

A continuació intervé el senyor Rafael Moya, qui diu:
Era básicamente para contestar respecto a lo que se ha comentado de la ampliación del Mercadona, el  
modelo de negocio de la ciudad. Como ya les he dicho a sus compañeros, el próximo miércoles 1 de 
julio tenemos una presentación de un proyecto de reurbanización y reorganización del espacio que 
actualmente se encuentra el Mercadona. Lo que se va a plantear o lo que se va a proyectar, va más 
allá de una ampliación de una zona comercial, si no es una reordenación de todo el espacio urbano  
alineado con los objetivos y lo que ya hemos proyectado desde el URBACT. Sí, hay una pequeña 
ampliación comercial, pero que tampoco va más allá de unos cuantos metros, no es que vayamos ahí  
a poner un Corte Inglés, pero ahí lo que intentamos es reordenar todo un espacio, dar una continuidad 
al eje comercial de la calle Burgos, reordenar la zona de aparcamiento, hacer la conectividad que ya 
estaba prevista en el URBACT del bosque de la Menorca e Ibiza con el eje de la Burgos, para eso hay 
que desplazar también el edificio del actual Mercadona y al final lo que se intenta dar es una solución a  
toda esa calle a todo ese entorno, donde hay diferentes puntos que no tienen salida con vehículos,  
hace un cul  de sac en alguna zona, que de esta manera, reordenaremos y solventaremos con la 
instalación de más elementos que veréis en la presentación que tenemos el miércoles día 1, que estáis  
invitados todos los regidores y que desde el Área nos presentarán el modelo de reordenación de todo 
el espacio, implementación de carriles bicis en la zona de la Costa Brava, osea que no es… la apuesta 
no es por una zona comercial, sí que habrá una ampliación de una pequeña parte comercial, pero es  
por toda la reordenación de un espacio que incluso planteará la posibilidad de hacer más viviendas  
satélite, anexos a los bloques de edificios, tal y como se planteaba y como se aprobó en el proyecto 
URBACT, donde ya se veía las posibilidades de una reordenación, de una nueva fisonomía, de un eje, 
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que es el eje final de la calle Burgos, hace una zona más atractiva y más amable, sobre todo para al  
final, los vecinos y los ciudadanos, eliminando sitios de más vehículos, intentando eliminar el vehículo 
rodado y buscándole una alternativa de estacionamiento para que al final sea una zona más tranquila, 
más amable y más a gusto para los vecinos, pero bueno, el miércoles que nos harán una presentación 
el Área, veremos esa presentación. Esto es solo un avance, luego lo tendremos que trasladar a los 
vecinos. Y luego si llega el caso habrá una aprobación inicial, una provisional, una definitiva, con todos 
los plazos que eso conlleva, pero ahora estamos en un momento de un avance de una propuesta, que,  
bueno, que si parece bien, pues luego tendrá que llevar todos los trámites y las audiencias y el proceso 
de participación pública, etc. Osea, que estáis todos invitados, todos los regidores, a que el miércoles 
veáis la presentación que nos harán desde el Área a través de internet y donde podréis ahí preguntar y  
plasmar todas vuestras inquietudes y necesidades respecto al proyecto. Eso es todo.

Seguidament la senyora alcaldessa torna a donar la paraula per preguntar a la senyora Nerea García,  
qui diu:
Bueno, yo era solo por complementar un poco el tema de las palomas. Yo esta mañana he avisado a la 
regidora Encarna, porque bueno, pues por la zona de la Plaza de la Sardana, están apareciendo varias 
palomas muertas. Entonces hay una que lleva ya unos días. Quisiéramos saber también a quién le 
corresponde la recogida de palomas o animales muertos, porque también vimos una barrendera que la 
recogía y no sabemos si esto les corresponde a ellos o no. Entonces también os queríamos hacer una  
propuesta de que quizá el aparato este, el comedero con el pienso de esterilización de las palomas, 
que  se  podría  estudiar  también  cambiar  de  sitio,  porque  quizá  como siempre  está  en  la  misma 
ubicación, quizá también eso pueda hacer que haya más palomas en algunas zonas que otras, que 
bueno, esto nosotras no lo sabemos, proponemos pues que se haga el estudio técnico, si lo veis bien. 
Y también sobre lo de las palomas muertas, pues también vigilar sobre todo que no sea un tema que al  
final pueda ser peligroso para los vecinos y las vecinas y pues la insalubridad que lleva también que se  
queden las palomas muertas muchos días en la calle. Y nada más. Gracias.

I a continuació al senyor Roberto Castillo, el qual diu:
En primer lugar no habéis respondido a por qué no hubo brigada o grupo de limpieza después de San 
Juan. Y después, no hay que ser un versado en la materia, o un técnico específico, para saber que los 
pinos del CAP, no se ponen de esa manera de la noche a la mañana, han de pasar años. Se podría  
haber actuado. Para que un pino se curve de la manera que se puedan haber curvado éstos y generar  
un  peligro.  Si  bien  la  competencia  es  de  Salut,  evidentemente  el  ayuntamiento  tiene  algo  de 
responsabilidad. Cuánta? Pues bueno, la que os toca para dar la autorización. Eso es todo.

La senyora alcaldessa diu: 
Sí,  ahora  le  daré  la  palabra  a  la  señora  Encarna  Rodrigo,  pero  también  hay  veces  que  en 
determinados momentos se han plantado árboles en sitios donde las raíces no pueden crecer como 
deberían y por mucho que se haga se terminan muriendo, por eso nosotros estamos sustituyendo 
determinados árboles por otras plantaciones urbanas, que desde la perspectiva de la técnica de Medio 
Ambiente,  resisten  mejor  en determinados  espacios.  También  de todas  maneras  hay  árboles  que 
mueren por plagas, hay árboles que mueren por ventadas, Ferrocarriles de la Generalitat creo que 
retiró… cuántos árboles retiró Ferrocarriles de la Generalitat (……) de la ventada? Un munt d’arbres. 

Per últim, la senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Encarna Rodrigo, la qual diu:
Roberto, volverte a comentar, si tu estuvieras en el  equipo de gobierno y a ti  el  CAP de Badia te  
presenta un informe como el que hay aquí, en el que te enseña un montón de fotografías y te dice que 
corre peligro, por mucho que no quieras, al final tienes que autorizar la tala. No tiene coste ninguno.  
Nosotros lo que hemos autorizado vuelvo a decir, es el espacio para que no haya ningún accidente 
cuando hacen la tala. Dicho esto, te invito a que mires el expediente, lo veas y veas cómo ha luchado 
tanto la técnica como la aparejadora para que esto no se lleve a cabo, y se ha llevado. 
Sí, es verdad, no te he contestado a la limpieza de San Juan, se me ha pasado, pero sí que pasaron y  
limpiaron. Y han estado vaciando papeleras, y han estado por plazas, no dan a basto. Además se les  
ha juntado con la reposición de los contenedores, se les ha juntado con las recogidas de muebles de 
gran tamaño. Están en ello. Yo creo que entre ayer y yo creo que este mediodía ya empiezas a ver las  
calles  otra  vez  con  la  presencia  que  tenían.  Están,  me  consta  que  están.  Y  perdona,  con  la 
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desinfección que han hecho otra vez de los parques después de este San Juan para que nuestros 
niños puedan seguir haciendo el uso. Gracias.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT 
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